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PRED IZBORE

Kandidati za 
Općinsko vijeće

OPĆINSKA IZBORNA KOMISIJA POTVRDILA JE KANDI 
DATURE ZBOROVA BIRAČA ZA POLOVINU ČLANOVA OPĆIN
SKOG VIJEĆA KOJI ĆE NA PREDSTOJEĆIM IZBORIMA BITI 
URANI UMJESTO ONIH KOJIMA SADA ISTIČE MANDAT.

Donosimo popis kandidata za odbornike Općinskog vijeća;
U 2. izbornoj komisiji — Jezera kandidiran je Josip Ninić. 
U 4. izbornoj jedinici — Pirovac kandidat je Jakov Cubrić. 
U 6. izbornoj jedinici — Dazlina, Puličanje, Dubrava i Kašić 

'randidirani su: Natko Troskot, Mile Savić, Drago Reškov i Ante 
Segić.
i U 9. izbornoj jedinici — Tribunj i Sovlje kandidat je Valentin 
terkov,

U 11. izbornoj jedinici — Gračac i Sonković kandidirani su 
Nikola Dragović i Viče Rajčić.
i U 12. izbornoj jedinici — Dubravice i Velika Glava kandidati 
)u Ivan Laća i Jovan Vujko.

U 14. izbornoj jedinici — Bratiškovci, Plastovo, Gorice i Va- 
fani kandidirani su Ive Beneta, Ignjatije Lalić, Obrad Krička i 
Vlile Dobrijević.
i U 15. izbornoj jedinici — Piramatovci i Ždrapanj kandidirani 
su Mirko Perišić, Jadre Podrug i Mate Rađaš.

U 17. izbornoj jedinici — Lađevci, Krković, Cicvare, Međare 
Zažvić kandidat je Spiro Đurica.

U 18. izbornoj jedinici — Primošten kandidat je Marko Skorin. 
U 19. izbornoj jedinici — Burnji Primošten kandidirani su 

Crižan Prgin, Jere .Skorić i Ante Perković.
U 21. izbornoj jedinici — Sapina Doca, Rogoznica, Zečevo, 

:3upljak, Oglavci, Jarebinjak i Podglavice kandidirani su Marin 
Izivković, Josip Ercegović, Josip Bego, Ivo Mijalić i Frane Nadilo.

U 24. izbornoj jedinici — Boraja, Vrsno, Lepenica i Podine 
t^ndidirani su Joso Vukičević, Stana Burazer i Andrija Vučić.
ii U 25. izbornoj jedinici — Brnjica, Goriš, Konjevrate, Cvrljevo 
ii Rađonić kandidirani su Milan Vrcić i Mirko Čvrljak.
! U 30. izbornoj jedinici — Sitno Donje, Sitno Gornje i Mravin- 
;&i ktiiiOidati su Ante Lućic i Mate Skelin.
i U 33. izbornoj jedinici — Krapanj i Brodarica kandidirani su 
|Ierko Tanfara i Frane Jaram.

U 34. izbornoj jedinici — Zablaće, Donje Polje i Ražine kandi
dati su Veselin Grgas i Pero Vučenović.

U 36. izbornoj jedinici — Prvić Sepurina, Luka i Srima kandi
dirani su Sana Jurlin, Petar Dražić i Maksim Mijat.
I U 42. izbornoj jedinici —- Šibenik blok Obala kandidirani su 
Dobrila Gotovac i Stipc Šimac. ^

U 43. izbornoj jedinici — Šibenik blok Dolac kandidati su 
Nikola Dorbić i Paško Klarić.

U 44. izbornoj jedinici — Šibenik blok Crnica kandidati su 
Jere Ninić, Krste Ninić i Boško Trlaja.

U 45. izbornoj jedinici — Šibenik blok Građa kandidirani su 
Stipe Malenica, Ante Krečak, Zvonko Periša, Ilija Tepić, Todor 
Macura, inž. Žarko Vudrag i Ante Baljkas.
i U 47. izbornoj jedinici — Šibenik blok šubićevac kandidati 
^u Emica Bego, inž. Davor Prgin, Branko Pudar i Danilo Brkić.

U 48. izbornoj jedinici — Šibenik blok Varoš I kandidirani 
šu Slaven Karadžole, Marinko Junaković i Joso Gačina.

U 49. izbornoj jedinici — Šibenik blok Plišac kandidirani .su 
Vojna Bujaš, Ante Ivanda, Josip Bolanča i Miloš Zlatović.

U 53. izbornoj jedinici — Šibenik blok Baldekin I I I  kandidat 
pe Momčilo Despotović.
I U 54. izbornoj jedinici — Šibenik blok Mandalina kandidirani 
su Marko Klisović, Pere Catlak i Božidar Grgas.

U 52. izbornoj jedinici — Šibenik blok Baldekin II izvršit će 
se dopunski izbori za jednog odbornika u Općinsko vijeće. Kandi
diran je Jovo Raković. ( j )

Uz 30-godišnjicu aluminijske industrije

u Lozovcu prve 
tone aluminija

Prve tone aluminija u našoj zemlji proizvedene su u Lozov
cu, gdje je prije 30 godina, tj. I. kolovoza 1937, započela probna 
proizvodnja. Početni probni kapaciteti davali su 900 Iona, a već 
slijedeće godine 1.500 tona aluminija. Pred I I  svjetski rat dovršen 
je pogon za proizvodnju glinice, č iji je godišnji kapacitet iznosio 
2.500 tona, a pogon za proizvodnju aluminija davao je 2.200 tona.

Nakon kapitulacije stare Jugoslavije tvornicu preuzima tali
janski okupator. Već prve godine talijanske okupacije radnici i 
okolni seljaci pružaju organizirani otpor i na sve moguće načine 
nastoje da spriječe normalan rad u tvorničkim pogonima. Počet
kom 1942. godine vršene su pripreme za bacanje u zrak elektrane 
•Jaruga«, koja je napajala strujom tvorničke peći i ostala postro
jenja. I, 31. listopada 1942. godine, nakon izvršene diverzije u »Ja- 
rugi«, Lozovac, Skradin i Šibenik ostali su nekoliko dana bez 
struje. Ta akcija rodoljuba pridonijela je da se rad u tvornici 
sve do kraja rata nije mogao više normalno odvijati. Još dvije 
slične akcije, koje su učestale do kraja siječnja 1943. godine, pot- 
mino su onesposobile proizvodnju aluminija i glinice u Lozovcu.

Tek nakon oslobođenja, 1946. godine, obnovljena su tvornička 
oostrojenja, iz kojih su ponovo potekle prve tone aluminija. Sli- 
iedećih petnaestak godina tvornički pogoni su modernizirani i 
ttrošireni, tako da je proizvodnja u 1966. godini iznosila 9 tisuća 
tona glinice i 6.200 tona aluminija. Prije tr i godine tvornica u Lo
zovcu pripojena je TLM »Boris K idrič« i od tada oni djeluju kao 
jedinstveno poduzeće za proizvodnju glinice i aluminija, ( j )

NAKON UVOĐENJA PARTICIPACIJE U TROŠKOVIMA 
ZDRAVSTVENE ZAŠTITE

Smanjen bro j pregleda
Otkako je na šibenskom području uvedena participacija 

u plaćanju troškova zdravstvene zaštite, i to samo dijela 
zdravstvenih usluga, primijećen je osjetan pad broja izvršenih 
pregleda u ambulantama opće prakse i specijalističkih služiti 
u okviru Medicinskog centra u Šibeniku.

Prema još neslužbenim poda
cima, broj pregleda smanjen je 
za oko 50 posto. Naime, dok je 
prije na svaku ambulantu dnev
no otpadalo po šezdeset pregle
da, sada je njihov broj sveden 
na deset, do najviše trideset. 
Zavisno o njihovu brojii — za 
isto toliko smanjen je i broj 
izdatih recopata za nabavku li
jekova, te iznos putnih troško
va i broj kućnih posjeta.

Iz toga se lako može zaklju
čiti da su se prije pacijenti po
javljivali u ambulantama i kad 
je trebalo i kad nije bilo po
trebe, te da je opravdanost uvo
đenja participacije bila sasvim 
na mjestu. Osim Šibenika, par 
ticipaciju su u SR Hrvatskoj, 
koliko nam je poznato uvele op

prema prvim izvještajima iz 
tih područja zabilježeni su ta
kođer cđgovai'ajuei rezuMati 
u općem smanjenju u zdravst
venoj zaštiti osiguranika.

Pri korištenju zdravstvenih 
usluga osiguranici na području 
općina Šibenik i Drniš plaćaju 
ambulantne usluge, i to za 
preglede opće medicine 150 
starih dinara, za svaki speci
jalistički pregled 250 dinara, za 
prvu laboratorijsku pretragu 
100, za kućne posjete u Šibeni
ku 250, a izvan gradskog podru
čja 300 starih dinara. Fond 
zdravstvenog osiguranja raspo- 
lagat će ove godine sa oko 100 
milijuna dinara dobivenih od 
participacije, čime će biti po
kriven samo dio troškova u toj 

»lasti, ( j )čine Karlovac i Dubrovnik, iol

Sklopljeni ugovori sa zdravstvenim 
ustanovama

Koliko dinara 
godišnje po 
osiguraniku

Skupštine osiguranika već godinama ulažu napore da 
zdravstvena potrošnja na području općina Šibenik, Drniš i 
Knin ne prelazi realne ■ lokvire, pa je donesen zaključak da se 
zdravstvenim ustanovama u ovoj godini dade onoliko sredsta
va koliko su ona Iznosila u 1966. godini.

Zdravstvene ustanove su se suglasile s takvom odlukom, 
iako se zna da su ta sredstva za oko deset posto manja, jer 
su u međuvremenu porasle cijene lijekovima i drugim artikli
ma.

Ali, zahvaljujući donekle ra
cionalnoj potrošnji »zdravstve
nog dinara«, s gubicima neće 
poslovati ni zdravstvene usta
nove ni Fond zdravstvenog osi
guranja. To nam je ovih dana 
saopćeno u Komunalnom zavo
du za socijalno osiguranje u 
Šibeniku.

»SLOBODICA PLOVIDBA« DOBILA NOVI BROD

„Kao da gledaš s nebodera'
Tačno u sedam sati ujutro, 14. travnja, u šibensku luku tiho je uplovio brod »Gundu- 

lić«, tramper od 12.977 DWT. Na dugačkoj silueti broda isticao se veliki žuto obojeni dimnjak 
sa crvenom petokratkom zvijezdom — znakom »Atlantske plovidbe« iz Dubrovnika.

Krenuvši iz talijanske luke Ravene, p>osljednji put pod zastavom svoga brodara, »Gun- 
dulić« je preplovio Jadran da bi stigao u svoju novu matičnu luku — Šibenik.

Za kolektiv šibenske »Slobodne plovidbe« 14. travnja ostat će kao radostan dan, jer su 
tada u sastav svoje flote od 63.000 DWT upisali i ovu, svoju najmoderniju i najveću plov
nu jedinicu.

Detaljnije o tome čitajte na 2. strani

Ovih dana Komunalni zavod 
za socijalno osiguranje u Šibe
niku sklopio je ugovore sa me
dicinskim centrima u Šibeniku 
i Kninu. Fond zdravstvenog osi
guranja, koji ćc ove godine 
raspolagati sa 2 milijarde i 600 
milijuna starih dinara, po- 
slovat će ove godine sa relativ
no malim gubicima, koji će se, 
međutim, pokriti participacijom 
u troškovima zdravstvenih uslu
ga (100 milijuna), te izvanred
nim doprinosom u drugoj polo
vici ove godine (150 milijuna).

Razlog što su zdravstvene u- 
stanove dobile sredstva na ni
vou iz prošle godine leži u tome 
što su poslovne na granici ren- 
tabiliteta, posebno Knin i Šibe- 
benik. Uz ostalo treba spomenu
ti da na području šibenske i 
drniške općine živi 73 tisuće, a 
na području kninske općine 25 
tisuća osiguranika.

Na osnovu sklopljenih ugovo
ra fiksirani su troškovi bolnič
kog liječenja i drugih usluga po 
jednom osiguraniku. Bolničko 
liječenje po osiguraniku izno
sit će godišnje, i to 9.730 dinara 
u Medicinskom centru Šibenik, 
a 12.083 dinara u Medicinskom 
centru Knin.

Za nabavku lijekova, putne 
troškove, zubnu njegu, ambu
lantne i specijalističke pregle
de godišnji troškovi po osi^- 
raniku iznosit će, i to 13.557 di
nara u Medicinskom centru Ši
benik, 9.928 dinara u Medicin
skom centru Knin, 10.355 dinara 
u zdravstvenoj stanici TLM 
»Boris Kidrič«, 11.041 dinar u 
Domu zdravlja Drniš, 10.261 di
nar u zdravstvenoj stanici že
ljezničara Knin, 13.245 dinara u 
zdravstvenoj stanici Primošten, 
12.103 dinara u Tijesnu, 12.916 
dinara u Vodicama i 10.146 di
nara u zdravstvenoj stanici u 
Skradinu, ( j )

Proslava Dana 
željezničara

u Šibeniku je svečano prosla
vljen 15. travnja — Dan željezni
čara. Ovogodišnja proslava odr
žana je u okviru 25 — godišnjice 
narodnog ustanka naroda Jugo
slavije.

Tim povodom je kolektiv že
ljezničkog čvora Šibenik prire
dio svečanu akademiju u zgradi 
Narodnog kazališta, na kojoj je 
pozdravnu riječ dao Velimir Gu- 
berina, a zatim je mješoviti zbor 
RKUD »KOLO« otpjevao nekoli
ko kompozicija domaćih sklada
telja.

U nastavku programa nastu
pio je dramski ansambl Centra 
za scensku kulturu, koji je izveo 
komediju »Klupko« od Pere Bu
daka.

Svečanoj priredbi, pored broj
nih članova kolektiva željeznič
kog čvora, prisustvovali su i 
predstavnici političkog i javnog 
života grada.

Na sam dan proslave radnici 
šibenskog željezničkog čvora o- 
kupili su se u društvenim pro
storijama gdje su održali sve
čani sastariak. ( j )



„Kao da gledaš s nebodera"
»Gundulić« je više od šest go

dina plovio po svim meridijani
ma svijeta, nastavljajući tradici
je dubrovačkog pomorstva. Na
građen je L960. godine u brodo
gradilištu »Split«.

Sada će promijeniti ime i zvat 
će se »Subićevac«, tj. naslijedit 
će ime starog »Libertija« koji jc 
u Hongkongu prodan jednom 
njemačkom brodovlasniku — 
kao staro željezo!

Ime velikog pjesnika Ivana 
Gundulića na taj način neće iš
čeznuti sa svjetskih mora, jer će 
jedna još veća i modernija plov
na jedinica opet nosili njegovo 
ime.

Od časa kad je pristao, na hod
nicima palube »Gundulića« vla

dala je neuobičajena ž.ivost: lju
di su izlazili s kovčezima u ru
kama, pozdravljajući se sa ofici
rima. Drugi su, u pratnji poro
dica, dolazili, noseći svoje stvari. 
Tako su se promijenile posade 
broda. Jedni drugima stiskali su 
ruke uz poznate želje svih mor
nara: »Sretno, i dobro vam mo
re!«

Ulazimo u ukusno uređenu put
ničku kabinu, u koju se privre
meno smjestio prvi oficir, 
»chicT« Tomislav Mrša iz Zatona. 
Pozdravljaju nas njegova supru
ga i sinčić, koji su došli da ga is
prate. Mrša plovi već 10 godina. 
Raniji zapovjednik sprema se na 
predaju dužnosti »novom barbi« 
— kapelanu Žuaniću, koji još 
nije stigao. Tako jc Mrša na

Posljednje pripreme

Poznati Sibenčanin Ante Frua na brodu »Subićevac«

Ubrzo zatim »Subićevac« je sa 
36 članova posade otplovio za A- 
meriku, noseći dru^e simbole, 
drugo ime i druge Ijhde. Ali, na 
svojoj krmi ponio je onu is|p 
zastavu i isti duh naših pomora
ca. Neka im je sretno!

Tekst i snimci: J. Celar

Udruživanje poljoprivrednih zadruga

Neće u poslovni  savez
Prvo nekoliko podataka: na području šibenske komune ima 

21 poljoprivredna zadruga. Svaka se, gledajući svoje najuže 
interese, bavi onim što je trenutno naj^urentnij,e. Većina ih 
se »odrekla« vlastite poljoprivredne proizvodnje — 70»/o sve
ukupne djelatnosti zadružnih organizacija otpada na trgovinu, 
na otkup poljoprivrednih proizvoda ide oko 15 posto, dok pol 
joprivredna djelatnost biva zadovoljena tek sa 2 posto prome
ta.

Nekome to koristi, 
a svima nama šteti

Dok trgovinska djelatnost ne
obično dobro napreduje, izuzmu 
li se zadruge u Skradinu, Bra- 
liškovcima i Šibeniku, ostale su 
naprosto »zaboravile« vlastitu 
poljoprivrednu proizvodnju.

Nadalje), rijetke su zadruge 
koje imaju koliko - toliko do
bro organizirane poslovne od 
nose s domaćinstvima na svo
me području. Kooperacija jb za 
većinu uprava zadruga, njihove 
savjete i administrativni aparat 
samo mrtvo slovo na papiru. 
Doda li se tome nepovoljna ka
drovska stiiiktura (agronome 
treba tražiti povećalom!) te od 
sustvo bar minimalne uzajam
ne suradnje (konkurencije, i to 
nelojalne, ima na pretek) onda 
nam bar donekle može biti 
jarana konstatacija da se većina 
zachuž.nih organizacija na ši
benskom području ne može u 
vrstiti u red dobrih pri\'redni- 
ka.

Ta činjenica nije nepoznata 
i nastojalo se da se eliminira. 
Izlaz je nađen u poslovnom u- 
dmživanju zadruga. Računalo 
se da će zadružne organizacije 
uvidjeti da će udru/,i\anjem mo
ći postizati bolje poslovne re
zultate — zajedničko istupanje 
u izvozu, zajednička nabava rc- 
produkcionog materijala, stva
ranje solidnije kadrovske osno- 
\ icê  unapređenje kooperacije s 
individualnim proizvođačima, 
itd.

Dakle, poslovni savez plani
ran je kao jedini realan izlaz 
na bolji put. Na žalost, od pla
nova se nije dalje uspjelo po
ći. Naime, ni trećina zaintere
siranih organizacija nije bila 
voljna da se udruži u poslovni

savez. I tako jedna dobro za
mišljena akcija nije oživotvo
rena. Sve teče kao i do sada. 
Naravno, nekome to ne smeta, 
a nekima po svoj prilici i godi. 
Ali, da je ŠTETA velika — sa
svim je jasno! (B)

Interesirali smo se umjesto vas

Qdje I što možete M
Da bismo naše čitaoce obavijestili koje proizvode mogu ktt- 

piti u šibenskim prodavaonicama, uputili smo se u malu »šetnju« 
gradom i interesirali se za artikle i cijene. Evo što smo sazitali 
od poslovođa prodavaonica.

VINKO MIKULIĆ — »BORO
VO«: »Ovih dana nabavili smo 
muške ljetne cipele. Cijena: od
6.000 do 8.160 starih dinara. Dje
čje cipele u našoj prodavaonici 
stoje od 2.000 do 5.500 starih di
nara. Raspolažemo i japankama 
s\’ih brojeva, a cijena im je od 
-šOO do 1.100 starih dinara. Žen
ske sandale mogu naši građani 
nabaviti po cijeni od 3.000 do
6.000 starih dinara, dok muške 
sandale stoje od 3.000 do 6.500 
starih dinara. Raspolažemo i ši
rokim izborom dječjih sandala,
, a mogu se nabaviti po cijeni od
2.000 do 5.000 starih dinara. Za
bilježite da naša prodavaonica

nudi potrošačima i bogat izbor 
svih vrsta čarapa«.
SLAVKA DOBRINIC — »RfO«: 

»Upravo su nam stigli muški 
džemperi končani. Cijena: 6.950 
starih dinara. Imamo i sve bro
jeve dječjih končanih džempera, 
a ci jena im je 5.500 starih dinara. 
Ljetna muška odijela mogu po
trošači u našoj prodavaonici ku
piti za 33 tisuće starih dinara, a 
proljetna muška odijela stoje od 
46.800 do 49.000 starih dinara. 
Raspolažemo i dobrim izborom 
muških hlača od teritala i diole- 
na. Cijena: od 9.000 do 12.300 sta
rih dinara. Dječje hlače moću se 
nabaviti po cijeni od 4,000 do 
4.600 starih dinara«. (B )

Na tr i lP redv iđeno ,
općine

brodu bio najstariji po rangu 
među novom posadom.

— Samo da se sve uredi, pa će 
biti lakše. Ovo je kao neka veli
ka seoba. Inače, na brodu sve 
prolazi svojim ustaljenim redom.

— Kako je brod opremljen?
— Veoma dobro, jer je dobro 

bio vođen i dobro održavan. Do
tjerujemo posljednje detalje 
pred polazak na daleki put.

Nakon toga obišli smo ko
mandni most, palube i strojar
nicu.

Direktor »Slobodne plovidbe« 
Josip Olivari dočekuje predsjed
nika Skupštine općine i pred
stavnike naše privrede.

Među gostima jc bio i naš sta
ri sugrađanin Ante Frua, dugo- 
gcdišnjli funkcioner društva »Su
bićevac« i veliki ljubitelj prirode. 
Obilazio je brod u pratnji jednog 
mornara, u ruci držeći svoj oba
vezni rekvizit: štap za hodanje, 
inače mali pijuk za čišćenje čem
presa na šubićevcu. *

— Oh, divno, divno! — govorio 
je kad se uspeo na palubu.

— Kakav kolos, kao da gledaš 
s nebodera! Još malo, pa bi se i 
Subićevac vidio. Baš mi je dra
go što sam stupio na ovaj vehki 
Drod!

Trgovinsko poduzeće »Sloga« 
ostvarilo je prošle godine pro
met veći od dvije milijarde 
starih dinara, što je za 20 po
sto više nego u 1965. godini. 
Kolektiv sada ima 98 zaposlenih 
radnika i 25 naučnika.

Trenutno u »Slogi« rade na 
uređenju nove prodavaonice u 
UnešiĆLi, a za ovu sezonu otvo
rit će i prodavaonicu u Tijesnu, 
u što će investirati blizu 6 mili
juna starih dinara.

Pored toga, poduzeće jc priš
lo i uređivanju i kompletira
nju već postojećih prodavaoni
ca, tako da su za prodavaonice 
u Murteru, Betini, Zlarinu i još 
nekim mjestima nabavljeni no
vi rashladni uređaji. Za to je 
utrošeno oko 3,5 milijuna sta
rih dinara, dok je za renovira
nje nekih prodavaonica investi
rano blizu 4 milijuna starih di
nara.

»Sloga« na području šiben
ske, drniške i benkovačke komu
ne ima sada 28 prodavaonica. Da 
bi one u svako doba bile ops
krbljene, prevoz artikala vrše 
tri kamiona. (B)

IZ PODUZEĆA »LUKA«

Nakon puštanja u saobraćaj 
željezničke pruge normalnog ko
losijeka Sarajevo - Ploče i či
njenice da pločanska luka po
prima sve veći značaj u ukup
nom prometu jadranskih luka, 
bilo je sasvim normalno očeki
vati da će se to u priličnoj 
mjeri odraziti i na promet u ši
benskoj luci.

Prema prvim podacima, koje 
smo dobili u tom šibenskom 
poduzeću, za prvo tromjesečje 
ove godine ukupni promet je 
manji za oko 22 posto od pro
meta što ga je »Luka« ostvarila 
u istom razdoblju prošle godi
ne.

Izmanipulirano je ukupno 
186.865 tona tereta, od čega na 
uvoz otpada čak 152 tisuće to
na. U uvozu su dominirali ug
ljen i sirovi fosfati, a u izvozu 
aluminijski proizvodi. Kroz lu
ku je prošlo oko dvadesetak ma
njih ili većih plovnih jedinica 
domaće i strane zastave.

S obzirom na novonastalu 
situaciju, kolektiv »Luke« po
duzima izvjesne mjere ulažući 
napore da naredni mjeseci do
nesu odgovarajuće rezultate u 
ostvarenju prometa, ( j )

JAHTE IZ BETINE ZA INO
ZEMSTVO
U vrijeme kad mnoga naša 

brodogradilišta muku muče s 
poslom, betinsko brodogradi
lište »Ivo Vodopija - Srećko« 
vrši ozbiljan prodor na ino
zemno tržište. Ono je u ino
zemstvu postalo čuveno po svo
jim jahtama tipa »Valkiri«, tj. 
po specifičnoj vrsti obiteljske 
jahte — duge 8,5 metara. Bro
dogradilište trenutno izrađuje 
desetak jahti toga tipa, a sve 
su namijenjene inozemstvu.

Radni kolektiv brodogradili
šta u Betini sve svoje poslovne 
planove temelji na realnim mo
gućnostima. U prvom redu vodi se 
računa o zahtjevu tržišta i u- 
kusu poslovnih partnera. Me
đutim, da bi ti planovi bili jo.š 
veći, kolektivu bi odmah treba
lo oko 30 milijuna starih dina
ra, što bi se upotrijebilo za 
gradnju hale za strojeve.
 ̂ Narudžbe i interes kupaca, 

u prvom redu onih iz inozem
stva, govore da bi kolektiv i te 
kako mogao prošitliti svoju 
djelatnost, a pogotovo što po
stoji interes i za gradnju koča, 
te za gradnju jahta tipa »Vi
king« (za te jahte poseban inte
res pokazuju zapadnoevropske 
zemlje).

U kolektivu vjeruju da če ove 
godine premašiti poslovni plan 
i novećati osobne dohotke.

Istovremeno će biti poveća
ni i fondovi, koji su prošle go
dine iznosili više od 55 miliju
na starih dinara. (B )

pa ništa!
Izvan sumnje je konstatacija da privrednu reformu mogu 

oživotvoriti (potpuno i bez odstupanja) samo stručni i kvali
ficirani kadrovi. Znamo ii to, još više nam je čudno zašto 
na području naše komune ima radnih organizacija u kojima 
ne radi nijedan visokoobrazovani čovjek (pri tom misiimo na 
školsku spremu iako ne treba negirati ni u praksi stečeno 
znanje).

Razloge za to nije lako napre
čac utvrditi, ali je na mjestu 
konstatacija da u radnoj organi
zaciji u kojoj direktorsko mje
sto zauzima stručnjak s diplo
mom — nekako lakše nalaze 
posla i drugi stručnjaci. Narav
no, i u lom pogledu ima iznima
ka.

»Snimak« radnih mjesta i 
potrebne stručne spreme za 
njih, u našim radnim organiza
cijama gotovo se u pravilu ne 
podudaraju. Primjer: krajem 
prošle godine u industrijskim 
radnim kolektivima trebalo je 
da radi 250 osoba s visokom 
stručnom spremom, a radilo ih 
je samo 109. U saobraćaju je 
bilo zaposleno 14 takvih osoba, 
iako potrebe ukazuju da ih je 
trebalo biti više od 70. Zanat

ske organizacije »raspolagale« 
su sa 23 radna mjesta za osobe 
s visokom stručnom spremom, 
ali ih je, u stvari, bilo samo 
7. Slična je situacija i u dr
žavnim i društvenim organiza-' 
cijama: trebalo je da bude za
posleno 107 osoba s visokom 
stručnom spremom, a bilo ih 
je samo 51. U tom pogledu naj
bolje stoji šumarstvo: rade tri 
osobe s visokom stručnom 
spremom, koliko ih je i bilo 
predviđeno sistematizacijom ra
dnih mjesta.

Ne govori Ii to da je »sni
mak« jedno, a stvarnost drugo, 
te da bismo već jednom odluč
nije morali raspravljati i o tom 
pitanju i zauzeti sasvim (xlre- 
đen stav. (B )

I n t e M a  i u zdravstvu
Novi sistem zdrarstvenog osi

guranja, koji se priprema u sa
veznim organima i o čijim te
zama će uskoro raspravljati 
društveno - političke'' i druge 
zainteresirane organizacije,
predviđa mnoge novine u obla
sti zdravstva.

Takav sistem, koji će naj
vjerojatnije stupiti na snagu 
početkom slijedeće godine, po
trebno je da zdravstvene in
stitucije na našem području 
dočekaju što spremnije. S ob
zirom da novi sistem ide za 
tim da u još većoj mjeri sma
nji troškove zdravstvenog osi
guranja, bit će potrebno izvr
šiti neke zahvate i u zdravstve
noj službi na području šibenske 
općine.

Kao prvo, potrebno je pri
stupiti objedinjavanju cjelo

kupne zdravstvene službe. Nai
me, izvan Medicinskog centra 
djeluje samostalno nekoliko 
zdravstvenih stanica i tvornič
kih ambulanta. U vezi s tim 
nameće se potreba što skori- 
jeg izvršenja integracije tih 
ustanova sa Medicinskim cen
trom u Šibeniku. Takva jedin
stvena ustanova na našem po
dručju pridonijela bi ne samo 
ekonomičnijem poslovanju i 
boljoj organizaciji specijalističke 
službe nego bi, a što je u sa
dašnjem momentu daleko važ
nije, liječnici bili daleko bliži 
osiguraniku i članovima nje
gove porodice. Uopće uzevši 
cjelokupna zdravstvena zaštita 
postigla bi jedan sasvim novi 
kvalitet — osiguranicima bi bi
lo omogućeno da se liječe brže 
i efikasnije, ( j )

D AG N O E
Poljoprivredna zadruga u Pirovcu već nekoliko godina uzgaja 

veoma tražene školjke — dagnje.
U uvali Makirina nalaze se četiri veća parka u koja se sva

kog proljeća »sadi« mlađ, koji onda pod vodom ostaje oko godinu 
dana, dok ne naraste u školjke.

Prošle godine uzgoj nije bio osobito velik, jer je izvađeno tek 
nešto više školjki nego što je postavljeno mlađa.

Ovih dana je u postojeće parkove dovezeno i postavljeno više 
od 4 tisuće kilograma mladih školjki.

Prve količine »odraslih« dagnji bit će izvađene već u srpnju. 
Inače, do kraja ovogodišnjeg perioda moglo bi ih se dobiti čak 
vagon i po.

Dagnje su prošle godine prodavane po cijeni od oko 200 sta
rih dinara kilogram. Najveći dio konzumirao je klub »Mediteran« 
iz Pakoštana. Mnogo ih je prodano i na tržnicama u zemlji.

J . č .

KADA ĆE BITI POPRAVLJEN 
KOLOVOZ U ULICI BORISA 
KIDRIĆA?

Zbog sve većeg prometa mo
tornih vozila na glavnoj grad
skoj saobraćajnici — u Ulici 
Borisa Kidriča — kolovoz je 
potpuno izrovan na potezu od 
Bolnice do izlaska iz grada 
na dužini od 1,5 kilometra.

Za vrijeme kiše oštećenim 
kolovozom gotovo je nemoguće 
da vozila normalno saobraćaju, 
jer se na više mjesta stvaraju

manje ili veće lokve. Isto tako 
su na tom dijelu ceste, s jedne 
i druge strane, naslagane gomi
le kamenja i zemlje, što još 
više sužuje ionako nedovoljno 
široki kolovoz.

S obzirom da je turistička 
sezona na pomolu, bilo bi 
krajnje vrijeme da se taj dio 
ceste popravi i tako dovede u 
normalno stanje. U protivnom, 
doći će do još većeg oštećenja 
zbog sve frekventnijeg saobra
ćaja koji se očekuje u ljetnim 
mjesecima, ( j )



Općinska konferencija Saveza omladine Drniš

Mladi traže da budu 
više priznati

Nedavno je u Drnišu održana X I redovna općinska konferencija Saveza omladine, ko
joj su, pored delegata, prisustvovali i MILOŠ GRAČANIN, sekretar Centralnog komiteta SO 
Hrvatske, DUŠAN MAŽIBRADA, predsjednik Kotarskog komiteta SO Split, KOLJA DRUŽIC, 
predsjednik Općinskog komiteta SO Šibenik, MIHAJLO CRNADAK, sekretar Općinskog komite
ta SO Zadar, IVAN TARLE, predsjednik Skupštine općine Drniš, ĐURO OPANCINA, pred
sjednik Općinskog komiteta SK Drniš, LJUBO KNEŽEVIĆ, tajnik Općinskog odbora SSRN 
Drniš, M. KOVAČEVIĆ, potpredsjednik Općinskog sindikalnog vijeća, te ostali gosti.

Na početku rada konferenci
ju su pozdravili pioniri Osnov
ne škole Drniš, nakon čega je 
podnesen izvještaj o radu Op
ćinskog komiteta i organizacija 
Saveza omladine, te prihvaćena 
Odluka o reorganizaciji Saveza 
omladine.' Zatim je drug R. Mr- 
đen podnio referat pod naslo
vom »O samoupravnim 1 ideo
loško - političkim zadacima Sa
veza omladine«.

*
Na konferenciji je najviše ri- 

jlečdbilolo materijalnim proble
mima omladine, te o ideološko- 
-političkim pitanjima i proble
mu kulture, zabave i fizičkog 
odgoja. Među ostalim, u refe
ratu je istaknuto da od 275 čla
nova organa upravljianja u 16 
radnih organizacija — ima sa
mo 29 omladinaca, od čega 7 
omladinki. U 6 radnih organi
zacija ima po jedan omladi
nac u organima upravljam ja, u 
pet radnih organizacija nema 
ni jednog omladinca, a na 100 
odbornika Skupštine općine — 
dolaze samo 2 omladinca. U di
skusiji i referatu istaknuto je 
da se ponekad javljaju mišlje
nja kako mladi ljudi nisu spo
sobni za neposredno radničko i 
društveno < samoupravljanje. 
Zbog čega je i dolazilo do ne- 
r^umijevanje u kolektivima i 
.selima prema mladim ljudima 
Drniša. Uz to, naglašeno je  da 
mladi nisu mogli naći zajed
nički jezik ni sa nekim organi
zacijama SK, koje već po 4 do 
5 godina nisu raspravljale o pri
jemu novih članova ili koje su 
sastavlj'ene samo od penzione^- 
fa:'

Nedostatak prostora za kul- 
(uiTii, zabavni, umjetnički i 
sportski život, kao i za oblike 
ideološko - političkog rada, 
predstavlja znatan problem za 
mlade Dmišane. S druge stra
ne, domovi kulture, koji su 
izgrađeni poslije rata, već su 
nekoliko godina pretvoreni u 
prava skladišta trgovačkih po
duzeća. Pokretna kino - apara
tura leži neiskorištena, a 5.000 
školske djece još nije vidjelo 
fiHm. Pored toga, konstatirano 
je da na području Promine u 8 
sela živi samo 63 omladinca, te 
da je slično stanje i u selima 
Zagore i Miljevaca.

Na svojoj konferenciji mladi 
Dmišani su dali primjedbe i na 
dodjele stipendija i stanova, te 
na natječaje i zapošljavanja po 
vezi.

U diskusiji, koja je bila vrlo 
opširna, učestvovali su: ANTE 
VUKšTĆ (o  sredstvima za re
kreaciju i kulturu omladine), 
ANTE BANDALO (o  nekim ano
malijama na području Promi
ne), DAMIRA PAMUKOVIC (o 
radu Saveza omladine s pioniri
ma), STEVO MILETIC (o  lo
šim cestama na području opći
ne Drniš), BORIS TOPIĆ (o De
klaraciji o položaju hrvatskoga 
književnog jezika), ŠIME PI
LIĆ (o istom pitanju, te dao 
prijedlog i tekst protestnog pis 
ma Konferencije u povodu De
klaracije), DRAŽAN JOVIC (o 
sportskom društvu »Gimnazija
lac«), MATO MILOŠEVIĆ (o 
pojavama odlaska omladine u 
inozemstvo, te o nekim drugim 
problemima u Mirlović-Polju), 
LJUBO KNEŽEVIĆ (o  angaži
ranju mltidih u izborima i o 
daljnjem razvijanju ORB), DU- 
SKO MAŽIBRADA (o kvaliteti 
ljudi u organima upravljanja), 
MIRKO RADAK (o ideološko- 
-političkom radu omladine).

JOVICA GALIć (o  birokratskom 
odnosu prema mladima, ističu
ći da danas samo 8 posto omla
dinaca ima u SK, dok ih je 
1940. godine bilo 40 posto), 
SLOBODAN GRUBAC (o  lošim 
pojavama u odnosu na omladi
nu), prof. MILE BRAKUS (o 
materijalnim sredstvima za ži
vot i rad omladine) i MILOŠ 
GRAĆANIN (o  uspjesima koje 
je postigla omladina Drniša i o 
vrednovanju mladog čovjeka po 
ljudskim kvalitetima).

Na kraju konferencije upu
ćeno je pozdravno pismo Cen
tralnom komitetu SKJ i drugu 
Titu, a zatim je za delegata za 
V III kongres Saveza omladine 
izabran Šime Pilić. Na prvoj 
konstituirajućoj sjednici iza
bran je i novi predsjednik Op
ćinske konferencije Saveza om
ladine, drug Risto Mrđen, dok 
je za sekretara izabran Ante 
Dželalija, a za sekretara komi
sija Boris Topić.

Š. Pilić
S. Grubač

Vrpolje;

Zaradili 6 milijuna
Vrpoljani su dobrovoljnim ra

dom osigurali još šest milijuna 
starih dinara za elektrifikaciju 
sela, što su dobili radeći na re
konstrukciji primoštenskog vo-

Pred dolazak turista u Pirovac

Nekoliko 
novih stvari
Mještani Pirovca i dalje užurbano rade na pripremanju mje

sta za turističku sezonu. Ovih dana proširuju plažu. U južni dio 
već su ogradili oko J,5 vagon cementa za podizanje ogradnog zi
da, a produžili su i put za plažu u dužini od 300 metara. Cement 
je nabavila Mjesna zajednica, utrošivši 450.000 starih dinara. Veće 
kelićine pijeska upotrijebit će se za pokrivanje morskog dna na 
tom kupalištu.

Put koji spaja pirovački resto
ran s magistralom ovih je dana 
potpuno očišćen, a zasađen je i dr
vored u dužini od 1.100 metara, i 
to brijestom i japanskom topo
lom, što je stajalo 700 tisuća di
nara.

Mjesna zajednica i Turističko 
društvo Pirovac, te poduzeće 
PTT saobraćaja u Šibeniku po
stigli su načelnu suglasnost da 
zajedničkim sredstvima podignu 
novi poštanski ured u uvali po
red restorana. Poduzeću »Plan« 
dato je da izradi troškovnik. Sa
dašnji poštanski ured nalazi se u 
prastaroj zgradi s napuklim zi
dovima, u prizemlju punom vla
ge. Problem poštanskog ureda u 
Pirovcu bio je dosad izrazito ve
lik, te ga hitno treba riješiti.

Poduzeće »Medveščak« iz Za
greba, koje je zakupilo pirovački

restoran, odlučilo je da proširi 
terasu restorana sve do mora. 
Posao će biti obavljen u roku oci 
petnaestak dana. Tada će terasa 
raspolagati sa 250 do 300 sjediš
ta, te roštiljem na otvorenom 
prostom.

Sva tri odmarališta u Pirovcu 
(»Esplanade«, »Auto-Dubrave« i 
»Jugoturbine«) poslovat će ove 
godine kao samostalne privredne 
jedinice, pa će primati i vanjske 
goste na hranu i spavanje, ili pak 
na kompletan pansion. Ta tri od
marališta raspolažu sa ukupno 
128 ležaja, što znači da će dosta 
povećati kapacitete Pirovca u 
vrijeme izvan »kritičnih« tridese
tak dana (srpanj-kolovoz). Re- 
ceptivnu službu vršit će sama 
odmarališta u suradnji s Turis
tičkim dmštvom.

J.C.

dovoda — u dužini od četiri ki
lometra. Time su Fond za elek
trifikaciju svoga mjesta poveća
li od jedanaest na sedamnaest 
milijuna starih dinara.

Zahvaljujući velikoj požrtvov- 
nosti stanovnika, radovi oko e- 
lektrifikacije odvijaju se vrlo in
tenzivno. U roku od samo tri go
dine mještani su putem samodo- 
prinosa i dobrovoljnim radom 
prikupili više od sedamnaest mi
lijuna dinara. Međutim, troškovi 
elektrifikacije Vrpolja, s daleko
vodom i transformatorima — što 
pada dobrim dijelom na teret op
ćine — iznose oko devedeset 
milijuna dinara.

Do sada su podignute tri trafo
stanice, te kupljeni i dovezeni 
stupovi, a uskoro će mještani 
nabaviti i ostali materijal. Od
mah zatim počet će intenzivni 
radovi na niskonaponskoj mreži 
kroz selo. Ukoliko ne dođe do ne
kih nepredviđenih zastoja. Vrpo
lje bi već ove godine moglo ima
li električno svjetlo.

Na slici: Masovna radna akcija 
Vrpoljana.

Tekst i snimak: 
Živko Petković

70 kandidata 
za 27 mjesta

Prošlih dana održani su zboro
vi radnih ljudi u tvornici lakih 
metala »B. Kidrič«, na kojima 
su predlagani i utvrđivani kandi
dati za članove Radničkih savje
ta. Na 27 upražnjenih mjesta 
predloženo je sedamdeset kandi
data, gotovo tri puta više.

Među predl<DŽenim kandidati
ma najviše ima kvalificiranih 
radnika iz neposredne proizvod
nje. Na listama kandidata nalazi 
se i veći broj omladinaca i žena.

PROBLElVil POLJOPRIVREDNIKA

Velike štete 
zbog neznanja

Kod nas su u toku zamašni proljetni radovi u polju i vr
tovima (kopanje, sijanje, oranje i slično). Svi li radovi obav
ljaju se na razne načine: ručno, zaprežnom stokom i mehani
zacijom (manjim ili većim traktorima). Posvuda se osjeća 
nedostatak radne snage, pa se poslovi obavljaju zavisno od 
položaja i mogućnosti pojedinih domaćinstva.

Dobro je i pohvalno da se radi, ali je potrebno znati 1 ka
ko se nešto radi. Jer, ima mnogo slučajeva da se posao obav 
lja vrlo primitivno, bez ikakvog stručnog znanja.

O tome svjedoče i ovi primje
ri. Na sjeverozapadnom podm- 
čju naše komune pojavila .se u 
posljednje vhijeme kmmpiiova 
zlatica, koja se suzbija praškom 
»Lindan« i još nekim tekućina
ma. Ali, iz neznanja, mnogi upo
trebljavaju i »Bentox«, koji 
uopće nije za to namijenjen — 
jer ostavlja neugodan miris na 
gomolju.

Uz to, dogodilo se krajem ko
lovoza prošle godine da su mno
gi ljudi, spremajući suhozrnatu 
hranu za zimnicu, plodove po
sipali »Bentoxom«, da se navod
no u njima ne bi zalegao »ži
žak«.

Napokon, nedavno je neki 
poljoprivrednik kupio nekoliko 
vreća »salitre« talijanske pro
izvodnje. Videći na vreći nacr
tan list vinove loze, pomislio 
je da je to — gnojivo za vino
grade! Prodavač se dobro na
mučio dok ga je uvjerio da je 
lo samo tvornički znak, a ne i 
znak za namjenu.

Takvih primjera ima mnogo, 
a ljudima naprosto nitko ne 
može objasniti kako se koje 
poljoprivredno sredstvo upotre
bljava. Jer, oni što su nešto i 
znali, odoše u grad. Iz pojedinih 
sela otišlo je čak 90 posto om
ladinaca.

Zbog toga bi trebalo Sto hit
nije organizirati neki skup ili 
savjetovanje i ljudima kazati 
kako se, kada i u koje svrhe u- 
potrebljavaju pojedina sredstva. 
Sjećamo se da je takvih skupo 
va bilo i prije, u organizaciji 
poljoprivredne stanice Šibenik 
i poljoprivrednih zadmga. Zar 
oni zaista danas više nisu po
trebni, a pogotovo kad znamo

da privredna reforma i od po
ljoprivrede traži da bude meha
nizirana, a da površine obra
đuju stioični ljudi, uz široku 
primjenu umjetnih gnojiva i 
drugih sredstava.

Za agronome na selu danas 
nitko ne zna, a stručna poljo
privredna štampa prava je ri
jetkost u seoskoj kući. Zbog 
toga se i događa da ljudi brka
ju sredstva i da ih upotreblja
vaju kako znaju i umiju, iz če
ga proizlaze i znatne štete.

Na kraju, može li se ta stvar 
prepustiti samo nekolicini pro
davača u zadružnim prodavao
nicama, da isključivo oni budu 
tumači novih mjera i novih 
sredstava za poljoprivredu?

Frane Podrug

Napokon
i Kašić osvijetljen

Ovih dana su mještani Kašića proslavili još jednu radnu po
bjedu: dvanaestog travnja, nakon gotovo pune četiri godine rada, 
prvi put je u njihovim domovima zasjalo električno svjetlo.

Kao i drugdje, i ovdje su sta
novnici sela učinili najviše. Veči- 
nu radova obavili su na dobro
voljnoj osnovi, a svako je doma
ćinstvo dalo u prosjeku i po 45 
tisuća starih dinara. Ukupna vri
jednost dobrovoljnih radova ci
jeni se na oko 3,6 milijuna sta
rih dinara. Mještanima je pomo-

Ili utvrditi tlo 
ili zabraniti 
parkiranje

Dok se prostor oko mosta »Šibenik« organizirano poprav
lja i kompletira, prostor u blizini mosta kod Krapnja, na ulas
ku u Morinjski tjesnac, ostaje onakav kakav je bio i u vrije 
me završetka toga mosta. Postoji jedino prostrani plato na ko
jem se može parkirati — i ništa više. Jer, bar dosad nitko 
nije »stigao« da taj plato asfaltira.

Predio oko toga mosta, pa sve do pješčane piaže u Žaborl- 
ću, na svoj je način atraktivan. Ali, još uvijek slabo pristupa
čan, bilo na svome šumovitom dijelu uz most, bilo prema u- 
vali Žaborić.

gla i Poljoprivredna zadruga, te 
tvornica lakih metala »Boris Ki
drič« i Skupština opčine Šibenik.

Za postavljanje niskonaponske 
mreže utrošeno je 2,841.000 dina
ra, dok je za izgradnju trafosta
nice i mreže vi.sokog napona u- 
trošeno 6,3 milijuna starih dina
ra. Ta sredstva dala je Skupština 
općine Šibenik.

Nakon ove akcije Kašićani će 
odmah priči izgradnji vodovoda. 
Mještani se već sada pripremaju 
da ponovo dadu svoj samodopri- 
nos u radnoj snazi i novcu. Po
moći će im i Skupština općine, 
a vjerojatno i druge organizacije. 
Pored toga, a zbog bolje opskrbe 
sela, kašićka zadruga je prije ne
koliko mjeseci otvorila vlastitu 
prodavaonicu mješovite robe.

j !c .

Upis košarkaša
Košarkaški klub »Šibenik« vr

ši od 19. IV do 10. V o.g. upis no
vih košarkaša u klub. Svaki onaj 
koji želi da se upiše, a ima od 
14 do 20 godina, neka navrati u 
prostorije DTO »Partizana«, gdje 
se upis vrši svakog dana od 18 
do 19 sati.

Živko Petković

Do kupališta nije prokrčen 
nikakav, pa čak ni provizoran 
put i Jedino »saobraćr(jndca« 
sa magistrale vodi preko polja 
kroz jedva 1,5 metara široku vo
doderinu kojom se izlazi — na 
more!

Uskoro će se tu zaustavljati 
brojni automobili, ali je mje
sto gdje se može parkirati pri
lično rizično, jer je to onaj dio 
trase magistrale koji je popucao. 
On se gotovo svakog dana sve 
više naginje i puca. Jednoga 
dana može se čitav taj glinasti 
sloj odroniti. Tada posljedice 
mogu biti teške.

Da do toga ne bi došlo (bar 
na dijelu koji je najopasniji), 
trebalo bi zabraniti parkiranje, 
ako se već ne može ništa učini
ti da se sloj utvrdi.

Osim toga, prije izvjesnog vre
mena zaredali su na onim 
dvjema-trima okukama u prav
cu mosta veći odroni zemlje i 
kamenja. Kad se odstranjivao 
materijal, odmah se u gomila
ma nasipao upravo na onaj 
slobodni prostor iznad šumice 
koji može služiti za parkiranje 
i gdje se obično zaustavljaju 
mnogi automobilisti, tako da je 
sada tai prostor neupotrebljiv.

Bilo je rečeno da će Poduze
će za ceste, koje je obavljalo te 
radove, NAKNADNO čitav ma
terijal baciti niz nasip. Ali, od 
toga još nema ništa.

To su »detalji«, ali oni poka
zuju da o nekim stvarima suvi
še raspravljamo i da sebi doz
voljavamo da »na terenu« teku 
suprotno od naših želja.

J. C.

Povodom izbora u radnim kolektivima

Ovih se dana u radnim organizacijama održavaju izbori za 
članove radničkih savjeta koji će zamijeniti one kojima sada 
ističe dvogodišnji mandat.

Procedura za utvrđivanje kandidata dobro je poznata: sin
dikalna organizacija i organizacija SK izlaze pred radni kolek
tiv sa listom pretkandidata, o kojima se onda radni ljudi iz
jašnjavaju glasanjem. Izglasani ulaze u konačnu kandidatsku 
listu.

Na zboru radnih ljudi svaki 
radnik ili grupa ima pravo da 
predloži i kandidata koji nije 
na prethodnoj Hsti.

Međutim, u nekim slučajevi
ma, kada su se takvi kandidati 
predlagali, neki su rukovodioci 
tražili da se takav prijedlog 
obrazloži, tj. da se iznesu odre
đene sposobnosti dotičnog kan
didata kojega čine (ili ne čine) 
podobnim da uđe u centralni ili 
najviši organ upravljanjia. Ta for
ma sama po sebi je demokratska 
i ne prejudicira nikakav stav 
članova radnog kolektiva koji 
će se o kvalificiranosti toga 
kandidata izjasniti glasanjem.

Ali, upravo to može izgledati 
nedosljedno, pogotovo kad je u 
pitanju kandidat - radnik, koji 
je dugogodišnji član te radne 
organizacije.

Samoupravi) ačkom planu sa- 
držinu daje čitav kolektiv, i

njegovo izjašnjavanje putem 
glasanja i rezultati toga glasa
nja — dovoljna su ocjena nečije 
kvalifikacije.

Osim toga, primjer da se tak- 
\o pojedinačno izjašnjavanje o 
kandidatima sa proširene kan- 
didatske liste (pretkandidati) 
ne traži, već da se lista usvaja 
»en bloch«, ne znači demokrat
sku dosljednost.

Ako se traži obrazloženje ZA
ŠTO se nekoga kandidira, onda 
(u tom slučaju) takvo obrazlo
ženje treba dati i za svakog 
kandidata sa prethodne liste, 
bez obzira što se o njihovoj kva
lificiranosti (rezultatima u ra
du, stupnju odgovornosti, zala
ganju, itd) raspravljalo u izvr
šnom odboru sindikalne orga
nizacije SK.

Nikakav različit tretman kan
didata ne može se tolerirati — 
bez obzira tko ih predlaže!

J. C.



I na stambene 
kredite

STOP!
Prije izvjesnog vremena obja

vili smo da je Jadranska banka 
u Šibeniku obustavila izdavanje 
potrošačkih, iurisličkih i kredi
ta u gotovom novcu. Ta je mje
ra privremenog karaktera i Ban
ka će najvjerojatnije u drugoj 
polovici ove godine ponovo vrši
ti prijem molbi za dodjelu kre
dita.

/<Jakon obustave spomenutih 
kredita. Jadranska banka je ovih 
dana obustavila (do daljnjega) i 
izdavanje kredita za stambenu 
izgradnju, adaptacije i nadograd
nje objekata. Kako smo informi
rani, ta se odluka neće primje
njivati za one učesnike narodno- 
oslobodilačkog rata koji su za
počeli gradnju stambenih obje
kata, ali ih do danas nisu uspje
li završiti ( j )

Kratke vijesti
općinska izborna komisija 

dovršava tehničke pripreme 
oko provođenja izbora za polo
vinu odbornika u vijećima 
Skupštine općine Šibenik — ko
jima sada ističe mandat. Izbori 
će se, kako je već najavljeno, o- 
držati u petak, 21. travnja, i to 
za Privredno viječe, izuzevši za 
odbomička mjesta iz oblasti 
poljoprivrede, za Prosvjetno- 
kulturno i Socijalno - zdrav
stveno vijeće. U nedjelju, 23. 
travnja, odražt će se izbori za 
Općinsko vijeće, te iz oblasti 
poljoprivrede za Privredno vije
će.

* * *

U svim radnim organizacija
ma na teritoriju šibenske opći
ne održavaju se izbori za polo
vinu članova radničkih savjeta. 
Uz izbore, na sastancima ko
lektiva razmotrit če se izjve- 
šlaji o dosadašnjem djelovanju 
organa samoupravljanja. Ove 
izvještaje podnijet će pred
sjednici radničkih savjeta. Pre
ma preporuci Općinskog sindi
kalnog vijeća, izbori treba da 
se održe najkasnije do kraja 
ovog mjeseca.

U posljednjih deset dana 
uz operativni dio poduzeća »Lu
ka« pristalo je pet prekooce
anskih brodova domaće i stra
ne zastave. Ukupno će biti pre
tovareno 33.000 i 180 tona tereta. 
Po dva domaća i strana broda 
dovezla su veće količine siro
vog fosfata, ugljena i mangano
ve rudače, a jedan domaći pre
kooceanski brod utovaruje iz
vjesne količine petrolkoksa i 
aluminijskih proizvoda.

* * *

U toku su pripreme oko pro
vođenja referenduma u osam 
trgotdnskih organizacija. Čla
novi lih radnih kolektiva Ireba 
da se izjasne da li su za ili pro
tiv integi'acije. Kao što je poz
nato, nakon višemjesečnih pripre
ma izrađen je elaborat prema 
kojem bi od osam trgovinskih 
organizacija bilo formirano je
dinstveno poduzeće. Referen
dum će se provesti najvjerojat
nije sredinom slijedećeg mje
seca. (J)

Halabuke 
u konobama
ometaju red i mir u gradu

u najužem području građa, od gradske tržnice do Ulice 12. 
kolovoza, zatim od Krešimirova trga do Kazališta, nalazi se veći 
broj konoba i točionica vina. Ponegdje su jedna od druge udalje
ne — svega nekoliko metara!

U tom predjelu grada inače je uvijek bučno, te povremeno 
dolazi i do incidenata koje izazivaju pripiti ljudi.

Pogledao dolje, a kola niz cestu
Ima slučajeva da na cesti dođe do saobraćajne nezgode u ko

joj nitko ne bude povrijeđen. Kasnije postane gotovo neobjašnji
vo kako je do udesa moglo doći.

Takav slučaj dogodio se i 12. travnja u 15.20 sati, dva kilome
tra od Vodica prema Zadru, i to na cesti po kojoj se toga časa 
kretalo jedno jedino vozilo: «Moskvič« sarajevske registracije 
SA-25-01.

Za upravljačem je sjedio Mu- 
stafa Mesnič iz Sarajeva, a u au
tomobilu su se nalazila još tri 
suputnika, svi radnici tvornice 
»Famos«.

Automobil je naglo skrenuo u- 
desno i pao na mekanu zemlju 
vinograda niz nasip visok dva 
metra, zatim prošao između dvi
je oveće masline i tek onda uda
rio prednjim trapom u »živac 
kamen«.

Nitko nije bio ni okrznut, a 
stakla .su ostala cijela. Ipak je 
štete bilo, jer su stradali prednji 
kotači, spone, karter i drugo. 
Sve u svemu, oko 150.000 starih 
dinara štete.

Uzbuđeni vozač je za vrijeme 
uviđaja objašnjavao saobraćaj- 
cima:

— Patrolna kola Saobraćajne 
milicije zaustavila su me koji ki
lometar niže. Provjerili su moje 
isprave i ja sam krenuo dalje. 
Isprave sam držao u desnoj ru
ci, a lijevom sam upravljao. Kad 
sam htio da ih spremim u preti
nac ispred sebe, pogledao sam 
dolje. U tom času kola su naglo 
skrenula. Sve ostalo dogodilo se 
vrlo brzo.

Premorenost, nepažnja ili ne
iskustvo? Vjerojatno i jedno, i

drugo, i treće! Samo »za dlaku« 
izbjegnuta je još jedna tragedi- 
ja.

Na slici: Milicioneri Saobraćaj
ne milicije iz Šibenika pregleda
vaju oštećenja na »Moskviču« — 
nakon što se ovaj našao »ispod« 
ceste.

J.C.

Očekuje se prava najezda motoriziranih turista

Posla
previše

Uskoro če velik broj motoriziranih turista krstariti šibenskim 
cestama. Saobračajci će tada imati pune ruke posla, jer će morati 
regulirati saobraćaj ne samo na cestama šibenske komune nego 
i na putevima u drniškoj i kninskoj općini. Tim povodom obratili 
smo se MILANU LASTAVICI, komandiru Saobraćajne milicije u 
Šibeniku, da nam on o tome nešto kaže.

— Nije nam lako. Imamo pod 
kontrolom više od 600 kilometa
ra cesta, a nas je malo. Nedosta
ju nam i tehnička sredstva. U- 
pravo zbog toga ćemo u turistič
koj sezoni svu našu djelatnost, 
da tako kažem, usmjeriti na Ja
dransku cestu, koju ćemo »po-

200 milijuna za
f i

srednje školstvo
Na skupu direktora radnih 

organizacija, predsjednika rad
ničkih savjeta i sekretara os
novnih organizacija i tvorničkih 
komiteta SK, koji je održan na 
inicijativu Skupštine općine Ši
benik, razmotreno je pitanje 
preporuke koju je svojevreme
no donijela Skupština općine — 
da radne organizacije šibenske 
komune uplate 1,5 posto od 
bruto osobnih dohodaka za fi
nanciranje škola drugog stup- 
nja.

Na tom sastanku data je in
formacija o realizaciji ove pre
poruke. Naime, izvjestan broj 
radnih kolektiva već je sklopio 
ugovore za Zajednicom obra
zovanja i odgoja o participira
nju tih sredstava za potrebe 
srednjeg i stručnog školstva. U- 
jedno je prepomčeno i ostalim 
kolektivima da pristupe sklapa
nju ugovora, kako bi se ta 
sredstva mogla koristiti. Ovaj 
fond raspolagat će godišnje sa 

oko 200 milijuna dinara, (j )

krivati« s više patrola dnevno. 
One će, piored kontrole i reguli
ranja saobraćaja, obavljati i uvi
đaje prilikom nezgoda. Tako, ot
prilike, radimo i sada. Ali, ljetni 
mjeseci će nam donijeti mnogo 
više glavobolje. Kad bi, kojom 
srećom, u našoj Stanici bilo vi
še soabraćajnih milicionera, po
sao bi nam bio i te kako olakšan. 
Mislim da raspolažemo dobrim 
i iskusnim kadrom. Ali, nedosta
je nam gotovo trećina službeni
ka predviđenih sistematizacijom.

— Sta bi trebalo uraditi da si
gurnost u saobraćaju bude veća?

— Mnogo toga. No, osnovno je 
da učesnici u saobraćaju budu 
na vrijeme obaviješteni o svim 
opasnostima, tj. osnovno je da 
ceste budu snabdjevene potreb
nim saobraćajnim znacima i oz
nakama na kolovozu. Uz to, tre
balo bi da se društveno-politič- 
ki faktori mnogo više angažira
ju i da mnogo više djeluju u sa
obraćajnom odgoju djece i od
raslih osoba, a prilikom izgrad
nje puteva trebalo bi više, mno
go više — voditi računa o izvo
đenju priključaka i ostalih kri
vina.

Sve bi to, uz bolju, solidniju i 
svestraniju saobraćajnu kulturu 
vozača, doprinijelo da bude više 
sigurnosti u saobraćaju i da po
sao nama bude olakšan. (B )

Sada, nastupom toplijih dana i 
nailaskom turističke sezone, ga
lama i izgredi po tim konobama 
postaju problem za građane koji 
stanuju u okolnim kućama.

Prije svega, u popodnevnim sa
tima ljudi nemaju ni mira ni od
mora, i »osuđeni« su da slušaju 
gromoglasno pjevanje ili krešta- 
nje gramofona i radio-aparata.

Naime, neke su se konobe »mo
dernizirale« i, da bi bile »u duhu 
vremena«, a najviše radi »šti- 
munga«, nabavljaju i instaliraju 
muzičke instrumente. Budući da 
je vino vrlo blizu, raspoloženje

učas dostigne kulminantnu tač- 
ku.

Takva bezobzirna halabuka, 
međutim, ne može se tolerirati. 
I, kad se vlasnici ne obaziru na 
proteste građana i kad se pona
šaju kao da se njihovi objekti 
nalaze negdje daleko izvan gra
da, netko bi im ipak na to morao 
skrenuti pažnju.

Uostalom, mjeru treba držati 
na bilo kojem mjestu i u bilo 
koje vrijeme. A postoje i propisi 
koji reguliraju red i mir u gra
du. Samo, treba osigurati da se 
oni i provode! J.C.

Stubalj već 
zalcuplien
u predjelu Stubalj, uz Prokljansko jezero, niče pravo veliko 

radilište, jer je već zakupljeno zemljište za izgradnju 21 vikendi
ce. Budući vlasnici vikendica potječu iz raznih krajeva naše ze
mlje, ali su najbrojniji građani Pančeva, Zagreba, Banja Luke, 
Beograda i Prijedora. Vjeruje se da će u predjelu Stubalj do po
četka turističke sezone biti »nanizano« više od 30 vikendica.

Biličani su, iako kasno, shva
tili da se i od turizma može za
rađivati, pa su osnovali i turis
tičko društvo. Ono je iniciralo 
mnoge radove, pa i gradnju ce
ste do magistrale, koja će biti 
duga oko 4 kilometra. Mještani 
su svojski prionuli pioslu, tako 
da se svako domaćinstvo obave- 
zalo da će dati 40.000 starih di
nara, a svi muškarci od 16. do 
60. godine po pet dobrovoljnih 
nadnica. Vrijednost ukupnog 
dobrovoljnog rada procjenjuje 
se na oko 7 milijuna starih dina
ra.

Agilnim Biličanima pomogli su 
i drugi. Tako je Turistički savez 
opčine dao 450 tisuća dinara za 
izgradnju ceste prema zaseoku 
Speradići. Iz općinske blagajne 
dobili su oko 600 tisuća, a svoju 
pomoć dali su im i Tvornica e- 
lektroda i ferolegura, u kojoj ra
di velik broj Biličana, te kolek
tivi »Vodovoda i kanalizacije«, 
»Otpada« i »Kamenara«.

Kad se izgradi cesta i podigne 
veći broj vikendica, Bilice će za
uzeti dostojno mjesto na turi
stičkoj karti šibenske komune. 
Ali, to će tada zavisiti najviše od 
njih samih. (B )

More u luci 
opet zagađeno

Nema tome dugo da smo na 
stranicama ovog lista pisali o 
pojavi zagađenja mora u šiben
skoj luci. Ovoga puta ponovo 
smo svjedoci takve pojave. Na 
cijelom potezu luke, od Doca 
do gata »Krka«, na površini 
mora plivaju veće količine teku
će smjese žućkaste boje, koju 
je, kaico smo obaviješteni, pu
stila Tvornica elektroda i fero
legura. Zagađivanje mora nano
si veliku štetu plovnim jedi
nicama privezanim uz obalu 
a takvih je samo u Docu oko 
stotinjak.

Protiv nesavjesnih osoba po
duzimane su rigorozne mjere, 
pa su nadležni organi donosili 
obilate novčane kazne. Pred su
cem za prekršaje našli su se 
i kapetani brodova domaće i 
strane zas’tftve koji su na odlas
ku iz luke izbacivali u more 
naftu i druge otpatke.

Da li će ovoga puta ostati 
nekažnjeni oni koji su zagadili 
more do te mjere da je zagađe
nost poprimila veće razmje
re? ( j )

Reporlaža

S a g  rad u  ću ja  
ovu kuću sam

Podlakticom košćate ruke Marinko je brisao znojno čelo. Za
tim se dva-tri koraka udaljio od kamenog zida i pogledao.

— Ići će! — rekao je. Samo da ne bude kiše.
Zatim je računao: ako svakog dana ugradim samo po jedan 

red kamenja, to je pola metra za tri dana. Za šest dana — čitav 
metar! Svaki šesti dan zidat ću drugi zid. Tako će u 24 dana nova 
kuća narasti za još metar visine. Znani, najteže je bilo početi. 
Dtigo je to trajalo i sve je išlo polagano.. .

— Kažu mi: »Nećeš, Marinko, vlastitim rukama kuću sazi
dati? Okani se jalova posla!«

— Sagradit ću ja ovu ktiću, ljudi. Kad vam kažem. Sagradi! 
ću je — SAM!

...Osvrne se zatim i učini kretnju rukom kao da nekome 
nešto želi pokazati. Ali. uokolo nije bilo nikoga.

Snuždeno je pomislio: »Pa koga hi moglo zanimali ovo što ja 
ovdje radim, moja kuća? Ta zar se toliko kuća ne podiže, čitava 
naselja, neboderi, gradovi? Rade moćni strojevi, moćne mašine 
miješaju beton i čelik. Sve raste brzo, čudnovato brz.o...«

Dva automobila projure pistom.

— Koliko dugo oni putuju do grada — zapita se Marinko. 
Sigurno manje od sata! Eh, a ja onim mojim puteljkom — uz 
smreke i hrastiće — puna tri sata do sela.

Sve vam je kod mene sporo! — htio je opet nekome nešto
reći.

Zatim je dovaljao pet-šest kamenica pod maslinu, razastrao 
stari kaput i počeo tesati. Sitno iverje prštilo je uokolo. Na svaki 
udarac čekićem instiktivno bi zažmirio očima ...

Premda vitak i suhonjav u licu, kretao se poput lahora. Nikad 
nije pobolijevao, kao što se nikad nije ni odmarao. Djetinjstvo je 
proveo u ratu, pješačeći bosim nogama po nepreglednom bespu
ću krša. Obnoć hi dočekivao oca i gladio mu oružje. Jednom hi 
slušao njegove priče o slobodi i Titu, a drugi put bi ga trgnuo 
jauk žena i djece iz okolnih kuća, u bijegu pred četnicima i usta
šama. Slobodu je dočekao na zgarištu rodne kuće. Otac više ni
kada nije došao... Ni danas ne zna gdje mu je grob...

U žalosti i radosti mještani opet podigoše selo. Doveli i svjet
lo, otvorili školu i dom. Mnogi otišli u grad. Marinko ostao na 
polju, sa ženom, djecom i starom majkom.

Pred dvije godine ponovo ga zadesi nevolja: izgori mu kuća. 
Ljudi pomogli i stavili je pod krov.

I tada, Marinko poče razmišljati o novoj kući pored mora, tri 
sata hoda odatle.

Jednoga jutra isjekao on nekoliko maslina, natovario debla 
na dva magarca i krenuo u selo.

— A što li si učinio? — zavapi žena. Najrodnije masline po
sjekao!

Marinko je bio ozaren i sretan što donosi radosnu vijest: »N i
je zalud, ne boj se! Danas sam počeo graditi — novu kuću. Čuješ 
li me, novu kuću! Tamo pored mora... «

Otada je više bio u masliniku nego u selu. Ali, kuća mu doni
jela i nove glavobolje. Počeo on računati, pisati, listati knjige i

službene listove. Sve mu se to vrt jelo po glavi: te regulacioni plan, 
te urbanistički plan, te lokacija, »idejna skica«, nacrti, projekti, 
dozvole, rješenja... Pa, krediti, banka, rokovi, materijal, radna 
snaga...

Odmahnuo on na kraju rukom i kazao: »Sam ću je sagraditi, 
sunce mu njegovo!« Gurnuo zatim građevinsku dozvolu u džep 
i prihvatio se motike i krampa.

Sada evo, nakon pune dvije godine, svojim je rukama podigao 
četiri zida, visoka po više od dva metra.

Vidjeli ljudi da je Marinko uporan i da se ne šali, pa mu 
rekli: »Ne troši se toliko, čovječe! Mi ćemo ti pomoći. Kako smo 
ti pomogli i onda. Eto, završit ćemo je još ovog ljeta!«

— Hvala vam, ljudi! Vaša hi mi pomoć bila od koristi, ali 
shvatite da ovu stvar želim sam dovesti do kraja.

— Nemoj nas odbijati — navaljivali su oni. Dopusti da zajed
nički postavimo bar krov. To je naš stari običaj.

—• Pozvat ću vas na svečanost — zagonetno je rekao Marin
ko. Ali, ipak im je doz.volio da zajednički postave nekoliko po
sljednjih greda. A onda je na vrhu još nepokrivena- krova zalepr- 
šala velika trohojnica s raznobojnim vrpcama na vrhu balčaka.

Veselje je bilo zajedničko.
Dugo kasnije Marinko je gledao tu svoju kuću, koju je podi

zao bez nacrta i planova, »po pameti« — i sam! Sjedio bi u pred
večerje s onu stranu ceste i gledao kako čvrsti kameni zidovi iz
garaju u posljednjim zracima sunca.

— Jesam, radio sam, i više nisam na škrapavoj stazi. Izašao 
sam na more, uz magistralu, i bliži sam svijetu.

Jedne večeri na vrata je zakucao nepoznati čovjek, vidjevši 
s ceste slabašno svjetlo petrolejke u prozoru. Marinko mu je otvo
rio i rekao: »Uđite, čovječe, nećete valjda spavali na cesti!«

J. Čelar
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KULTURE
— UM JE UVIJEK POSTOJAO, SAMO NE UVIJEK U UM

NOM OBLIKU — MARK

Neka je ideja velika ukoliko se iz svoga vremena stalno aktu
alizira u svakom budućem. Stoga, prečit avaj ući danas Marxa, na
prosto se divimo vidovitosti i genijalnosti toga čovjeka, koji je 
odredio vrijeme kao prostor povijesti, a samoj povijesti predska- 
zao sve moguće situacije, ali ujedno i posljednji njen domet — 
dovesti čovjeka u njegovu zavičajnost, u izgubljene atribute čo- 
vještva, u prostor Immanuma.

Kad Marx kaže da treba čovjeka naučiti da se užasava samog 
sebe, kaka bi smogao hrabrosti k prevladavanju date situacije, 
onda ne možemo ni zamisliti aktualnijih riječi, s obzirom na kul
turnu situaciju, a sada i ovdje, kod nas u šibenskoj komuni.

Cesto ukazujemo čovjeku na njegovo povijesno ozbiljenje, na 
izmirenje ideje i zbilje, teorije i prakse, naime, na misiju čovjeko
va ljudskog smisla, da živi svoju bit u samoj životnoj zbilji — da 
ne bismo iznova upali u stare, utješne iluzije kulture.

I  kad smo postavili okvir, saznali smo da smo iznevjerili ri
ječ. A riječ je inteligentna ljaga na bijelome, odlomak puta pre
ma smislu, trag ideje koja prolazi. Oklijevati u bilo kojem vre
menu čekajući neku, eventualno bolju i kvalitetniju situaciju, 
opasno je, pošto svako vrijeme, na bilo koji način, dosiže svoje 
opravdanje.

Opasnost zadovoljava svoj poraz navikom na određene prob
leme, upravo prema Goetheovu receptu: »Ako se čovjeku bez okli
jevanja i stalno govori, u čemu je bit svake stvari, mislit će da 
se iza toga ništa ne krije. Nekim tajnama, pa makar one bile i 
javne, treba iskazati poštovanje prikrivanjem i šutnjom, jer to 
djeluje na stid i dobre običa je... «

Stoga je bolje šutjeti o problemima Gradske biblioteke i Mu
zeja grada, jer će zavjera šutnje otkriti koju tajnu...

Ali, konačno, ohrabrimo se i na našu javnu tajnu, onako dis
kretno, da bi sačuvala šarm tajne i uvjerljivost dokaza.

Šibenska je općina imala 1964. godine, a tako i danas ima, 
5 narodnih ili bolje — javnih biblioteka, u kojima je bilo 32.552 
primjerka, ubrajajući tu sve što ulazi pod pojam knjige. Te go- 
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Povodom tridesetogodišnjice pogibije 
KRSTE LJUBIČICA

dine pročitano je 51.395 knjiga. Ako znamo da komuna ima 82.385 
.stanovnika, i ako od toga oko 40.000 pročitanih knjiga spada na 
sam grad, i odviše je jasno kako su oskudni čitaoci u spomenutim 
bibliotekama.

Svrha ovog napisa je da pobudi interes za knjigu. No, šta hi 
bilo kad bi on naišao na odaziv? Prema statistici stoji dti na dva 
stanovnika dolazi jedna knjiga, a što je još apsurdnije, brže je 
rastao broj stanovnika u komuni nego broj knjiga. Možda su tu 
izvori raskoraka: više škola, više nepismenih, jer se, evo, knjiga 
našla u obrnutoj proporciji. A u Statutu općine Šibenik, Glava I I I  
pod C-Kulturu, član 67, str. 34, jasno stoji: »Čitaonice sa priruč
nim bibliotekama moraju se obrazovati u svim centrima mjesnih 
zajednica. Isto tako, u svim centrima moraju se prikazivati fil
movi.«

Međutim, kad se pristupilo izvršenju planova oko preseljenja 
Gradske biblioteke u nove prostorije, koja, naravno, čini jednu 
cjelinu s Naučnim odjelom, naišlo se na začuđujuče nerazumije
vanje. Znači, najdulje se kulturni problemi, makar su urgentni, 
mogu odgađati do neizvjesnosti, bez obzira na kulturno-povijesnu 
važnost.

Prema zadnjem popisu, iz I96f. godine, bilo je u komuni 12.600 
nepismenih ili oko 16 posto stanovnika, a 30. IX  1966. godine bilo 
je u društvenom sektoru zaposleno 14.123 radnika. Od toga je ne
pismenih bilo 1.242 ili 8 posto, s nepotpunom osnovnom školom 
3.628 osoba ili 25,6 posto, a samo s osnovnom školom 4.088 Hi 29 
posto, što ukupno iznosi oko 63 posto zaposlenih.

Tužaljka o knjizi time dobiva svoj dvostruki plač. Knjiga 
nema, ali nema ni onih za koje bi one trebale biti.

Odista, kultura je skupa, ali nekultura još skuplja!

Ivan PANDŽIC

MLADI ŠIBENSKI SLIKAR 
AMATER VIKTOR RADIĆ pri
prema treću samostalnu izložbu 
svojih radova. Na izložbi će bili 
predočeno tridesetak eksponata 
nastalih u posljednje dvije go
dine. Radić je prvu izložbu imao 
u Šibeniku 1961. godine.

AKO 88 RADNIH ORCANIZA 
ČIJA iz Šibenika izdvoji 1,5 pos
to od bruto osobnih dohodaka 
u Fond za školstvo, sakupit ćc 
se oko 234 milijuna starih dina
ra, što je dovoljno za uzdržava
nje Ekonomske, Medicinske, Me- 
talurško-tehnološke i Škole za 
bolničare.

INSTITUT ZA NACIONALNU 
ARHEOLOGIJU iz Splita, pod 
rukovodstvom prof. Stjepana 
Gunjaće, počet će narednih da
na arheološka iskapanja na lo
kalitetu Bribir.

SEDMI FESTIVAL DJETETA 
održat će se u Šibeniku od 25. 
lipnja do 2. srpnja. Za potrebe 
festivala dat će se iz budžeta ši
benske općine oko osam miliju
na starih dinara. (B )

V. Jelić 
u Drnišu

Prošlog tjedna gost »Tribine 
mladih« u Drnišu bio je naš is
taknuti književnik Vojin Jelić, 
koji je govorio na temu »Kultu
ra danas«. Velika dvorana Skup
štine općine Drniš bila je prepu
na omladinaca i starijih Drniša- 
na, koji su književnika Jelića pi
tali o različitim događajima u 
našoj kulturi.

Među ostalim, pitali su ga da 
im kaže na čemu sada radi. 
Književnik Jelić odgovorio je da 
upravo završava roman »Ljeto
pis Mirka Samara«, s tematikom 
iz poslijeratnog života Knina, a 
glavni junak da je penzionirani 
učitelj, predsjednik udruženja 
penzionera. Osim toga, Vojin Je
lić je rekao da radi na još jed
nom tekstu, s tematikom iz 1941. 
godine, pod radnim naslovom 
»Pogledaj svoje ruke«. Na mol
bu prisutnih, književnik Jelić je 
pročitao odlomak iz romana na 
kojima sada radi.

Sta je sa samodoprinosom
za školstvo

Početkom rujna prošle godine zajednički plenum Općinskog 
odbora Socijalističkog saveza i Općinsko sindikalno vijeće raspra
vljali su o materijalnim problemima šibenskog školstva. Na tom 
sastanku prihvaćen je prijedlog da se uvede samodoprinos za 
školstvo, u iznosu od jedan posto od osobnih dohodaka zaposle
nih.

Tom prilikom zaključeno je 
da će konačnu riječ o samodopri- 
nosu dati građani na referendu
mu, a da će prethodno o tome 
raspravljati sindikalne podružni
ce u radnim organizacijama i 
građani u organizacijama Socija
lističkog saveza. Također je za
ključeno da se na te skupove i- 
ziđe s kompletnim materijalom, 
koji bi sadržavao konkretne po
datke i mjesta u kojima bi se 
podizale nove školske zgrade.
Međutim, otada je prošlo više 

od sedam mjeseci, a konkretno 
se ništa nije uradilo. Valjda je 
bilo razloga koji takav stav o-

pravdavaju. Ali je isto tako sa.s- 
vim jasno da se u sadašnjoj fi
nancijskoj situaciji naše komu
ne — jedino putem samodopri- 
nosa građana mogu početi rješa
vati akutni problemi školstva.

Komuna je, inače, u posljednje 
tri godine investirala više od 300 
milijuna starih dinara za izgrad
nju novih i popravak starih škol
skih zgrada, što nije bilo dovolj
no da se nepovoljna situacija 
znatnije popravi.

A mnogo toga bi trebalo neo- 
d I o ž. n o uraditi, jer u Šibeniku 
od 113 učionica samo 80 donekle 
odgovara namjeni, a pohađaju 
ih 217 odjeljenja u tri smjene. U

CENTAR ZA SCENSKU KULTURU DAT ĆE 
29. TRAVNJA PREMIJERU KOMADA

/ / y lio j zet direktor / /

Druga ovogodišnja premijerna predstava Scene za odrasle bit 
će komedija »MOJ ZET DIREKTOR« od književnika VELIKA  
MANDICA. To djelo već je doživjelo scensku transplataciju u go
tovo svim jugoslavenskim kazališnim kućama.

»M oj zet direktor« nije ni velika ni osebujna dramska litera
tura, ali je djelo koje nailazi na odličan prijem publike.

trećoj smjeni, ili u nepodesnim 
učionicama, radi čak 55 odjelje
nja. Kad je tako u gradu, kako li 
je onda na selu!

Naravno, nije lako prići uvođe
nju samodoprinosa, ali vjeruje
mo da bi se v eć i n a građana na 
eventualnom referendumu izjas
nila za nju. Odugovlačenje u 
tom pogledu može samo štetiti.

(B )

Vijesti iz 
kulture

CENTAR ZA SCENSKU KUL
TURU u suradnji s Galerijom 
Kulturnog centra iz Beograda or
ganizirao je prošlih dana u Šibe
niku izložbu reprodukcija ho- 
landskog slikara Vincenta Van 
Gogha (1853 — 1890. godine). Na 
izložbi je bilo 27 eksponata, a bi
la je otvorena od 5. do 12. trav
nja ove godine. Posjetilo ju je vi
še od 1.200 Šibenčana. Izložbu re
produkcija engleskog slikarstva, 
također u organizaciji spomenu
tih ustanova, posjetilo je samo 
200 Šibenčana.

f
; Režiser komedije- »Moj zet di- 
’ rektor« je Antć Balihv a sceno
grafiju je dao Branko Frigano- 
vić. Uloge kreiraju: Neva Bela- 
marić, Krešimir Žorić, Joško Bu
jaš, Duško Berić, Palmira Koš
tan, Gordana Čeko, Nada Miku- 
landra i Branko Plelikosa. Uvje
žbavanje komedije trajalo je vi
še od dva mjeseca.

JOŠKO BUJAŠ, glumac: »Ra- 
,’dio sam oduševljeno i mislim da 
\am lik vatrogasca Nenada do
bro shvatio. Vjerujem da će se

publici svidjeti i djelo i moja u- 
loga. Ipak, najbolje je pričekati 
premijernu predstavu, jer ćemo 
tada najbolje moći ocijeniti ko
liko smo uspjeli.«

BRANKO FRIGANOVIC, sce- 
nograf: »U suradnji s režiserom 
Balinom nastojao sam da što 
bolje dočaram atmosferu kome
dije, što nije bio baš lagan po
sao. Sva scenografska rješenja 
odišu jednostavnošću, jer nisam 
težio za afektima, koji ponekad 
koriste, a ponekad tekstu oduz
mu pravu osebujnost.« (B)

/  U ČETVRTAK, 20. TRAVNJA, 
U ŠIBENIKU ĆE GOSTOVATI
Narodno kazalište iz Splita, koje 
će izvesti tragediju »Otelo« od 
VVilliama. Shakespearea. Redatelj 
je dr Hugo Klajn, poznati beo
gradski redatelj, a scenografiju 
je dao Petar Pašić. Pored osta
lih, uloge kreiraju: Teja Tadić, 
Boro Glazer, Bogdan Buljan, Ju- 
goslav Nalis, ZdravkI Krstulović, 
Vlatko Perković, Ivo Marjanović, 
Slavko Štetić, Pero Vrca i drugi. 
Predstava će biti održana u dvo
rani Narodnog kazališta.

U K R A T K O

Grupa od 18 studenata histo
rije i geografije, te historije i hr- 
vatskosrpskog jezika, pod vods- 
.tvom prof. Tomislava Eraka, ot
putovala je na desetodnevnu na
učnu ekskurziju po Grčkoj. Stu-- 
denti će, pored ostalih kulturno- 
historijskih centara, posjetiti i 
Atenu i Solun.

-----Vojin Jelić među studentima

Književnik Vojin Jelić održao

je ovih dana razgovor sa studen
tima hrvatskosrpskog jezika i 
jugoslavenske književnosti, izno
seći svoja zapažanja o današ
njim književnim strujanjima 
kod nas i govoreći o svojim uspo 

menama iz djetinjstva i rala. 
Među ostalim, on je studentima 
Pedagoške akademije u Šibeniku 
govorio i o svome književnom 
radu.

Šime Pilić

U OKVIRU PROSLAVE 30-GO- 
DISNJICE ALUMINIJSKE IN
DUSTRIJE, u Obrovcu je organi
zirana prigodna svečanost na ko
joj su učestvovali: RKUD »Ko
lo«, zabavni orkestar šibenskog 
garnizona i dramska sekcija 
TLM »Boris Kidrič«, koja je iz
vela »Ribarske svađe« od Goldo- 
nija (u režiji Josipa Vikarija). 
Narednih dana dramska grupa 
TLM gostovat će s »Ribarskim 
svađama« i u Biogradu. (B )

TRIDESET JE GODINA PROŠLO OD ONOGA DANA KADA 
lE, IZBODEN NOŽEVIMA FRANKOVAČKIH UBICA, PRED VRA
TIMA STUDENTSKOG DOMA U ZAGREBU POGINUO KRSTO 
LJUBIČIČ.

Kako su svježa sjećanja na taj dan i događaje iz tih vremena, 
a vremenski su protekla tri puna decenija!

Borba studenata antifašista bila je posebno markantna u 
radničkom pokretu u periodu 1936—1941. godine. Studenti, ujedi
njeni u antifašističkom frontu, osvajali su na izborima mnoge 
uprave studentskih klubova po pojedinim fakultetima. Kula us
taštva do tih godina bio je Pravni fakultet. Međutim, u 1937. godi
ni studenti antifašisti odluče da na izborima osvoje i upravu to
ga fakulteta.

Frankovci su prethodno izboli noževima dva studenta i na 
taj podmukli napad dogovoreno je da im se fizičkom silom poka
že kolika je snaga naprednih studenata.

Bilo je to 16. travnja iiveče u Tuškancu, na »Sofijinu putu«, 
kada je izvršena posljednja smotra snaga. Poredani u čete po 
pripadnosti fakultetu, nekoliko stotina studenata našlo se u »bo j
nim« odredima usred šume, sa rekvizitima. Čim su komandiri od
reda dali posljednje organizacione upute, jednako bešumno smo 
se razišli, bez da smo bili osmotreni od policije, iako je broj pri
sutnih studenata bio impozantan, sigurno oko tisuću.

Svanuo je taj čekani dan, 17. travnja 1937. godine.
Pravnici su se našli pred zgradom fakulteta, da bi je već u 

ranim satima zauzeli. Drugi odredi bili su »razvrstani« pred Ka
zalištem, neki u pokrajnim ulicama.

Tačno u devet sati započela je »bitka«, onako kako se i pret
postavljalo. Fašisti su se okupljali pred zgradom Pravnog fakul

teta i ne sluteći da će ovaj put naići na nekoliko stotina spremnih 
boraca, koji su se u grupama koncentrirali po okolnim ulicama. 
Pravnici, dobro »naoružani« batinama i drugim obrambenim sred
stvima, napuštali su zgradu i uz poklik »dolje fašizam!« jurnuli 
na frankovce. Ovi su borbu prihvatili, ne sluteći da će u tom 
trenutku sa svih strana priteći na trg pred kazalištem odredi teh
ničara, medicinara, agronoma, veterinara i filozofa.

Udar je bio munjevit, tako xia su frankovci za nekoliko se
kunda, iako ih je bilo nekoliko stotina, potpuno razbijeni, dotuče
ni i rastureni. Bježali su bezobzirce, ali ih je tnalo uspjelo pobje
ći — nekažnjeno za ranije podmukle napade na pojedince. U otvo
renoj borbi bili su poraženi. Možda mogu zahvaliti samo policiji, 
koja je »u pravi« trenutak nastupila da ih zaštiti (što dokazuje da 
je policija bila obaviještena o pripremanoj akciji), da nisu bili 
desetkovani. Mržnja na podmukle ubice, koji noževima sačekiva- 
ju ostale, bila je među studentima ogromna.

Pa ipak, poslije podne, dok su se studenti antifašisti rastu
rali kućama, a jedan velik broj bio uhapšen od policije u uličnim 
borbama, grupa frankovačkih zlikovaca sa Erešem, Krstićem, Ne- 
vestićem i još dvojicom čekali su iza vrata studentskog doma u 
Runjaninovoj ulici i na prvog koji je ušao — izvukli noževe. Pod
muklo, nenadano, noževima u ruci, njih petorica prosto su sasjek
li hrabrog druga Krstu.

Tako je dao svoj-život Krsto Ljubičić i posljednji njegov stt- 
sret s drugovima bio je na »SOFIJINU PUTU«, a sa pravnicitna 
u pravničkom odredu toga jutra na Fakultetu. Krsto je bio hra
bar, pun snage i mržnje na fašizam, iskaljen ranije u uličnim 
borbama po gradu Zagrebu i ratovanju po fakultetskim zgrada
ma.

Grad Zagreb, radnici i studenti, odali su mu dostojno priz
nanje. Oproštaj s Krstom bio je bolan i veleban. Nekoliko dese
tina tisuća radnika, studenata i kulturnih radnika, tiho, bez šapa
ta, prolazilo je centrom grada. Početak sprovoda bio je kod zgra
de Medicinskog fakulteta, a rastanak na Savskoj cesti. Nepre
gledna povorka koračala je ulicama i pokazala snagu radničkog 
pokreta grada Zagreba. Nitko se nije usudio tii da pntnisli na tui- 
pad; ni policija, ni frankovci. Nikada Zagreb nije prije oslobođe
nja vidio takav sprovod: povorka od ttekoliko kilometara, sve što 
je slobodnjački disalo došlo je da se oprosti od prve žrtve ustaš
kih zločinaca, koji su se tada nazivali frankovci.

Na Savskoj cesti povorka se zaustavila. Tisuću okupljenih 
odalo je posljednju počast drugu Krsti. Uz zvukove »Lenjinova 
posmrtnog marša« tisuće stisnutih pesnica, pozdrav »narodnog 
fronta«, posljednji je bio pozdrav grada Zagreba hrabrom Krsti.

U rodnom mjestu Kninu neka njegov grob i ulica kuja nosi 
njegovo itne podsjeti mlade ljude Ktiina i Dalmacije — da je iz 
njihove sredine pala prva žrtva ustašluka.

V.V.

KOLIKO VAŠE MJESTO IMA STANOVNIKA

B R O J K E
Od jednog do drugog popisa stanovništva prođe i po dese

tak godina. Posijednji popis na području naše komune vršen 
je krajem prošle godine, tj. 30. prosinca, kada je ustanovije- 
no da na čitavom području živi 55.747 osoba. U taj broj nije 
uključeno stanovništvo grada Šibenika.

S obzirom na relativno krat
ko razdoblje od dana obavlja
nja popisa, može se zaključiti 
da toliko osoba živi i danas 
u naseljima na području komu
ne.

Evo podataka o tome koliko 
stanovnika ima u pojedinim na
šim mjestima: u Skradinu je 
30. prosinca prošle godine ži
vjelo 978 osoba, u Dubravica- 
ma 1.227, u Bratiškovcima 641, 
u Bribirskim Moslinama 690, u 
Rupama 1.390, u Plastovu 633, 
a u Krkoviću 325 osoba.

Vodice su 30. prosinca prošle 
godine brojile 3.066 stanovnika. 
Tribuni 1.155, Cista Mala 822, 
a Cista Velika 579.

Tijesno je imalo 1.391 stanov
nika, Jezera 924, Murter 2.012, 
Bclina 988, Pirovac 1.521, a Du
brava 255.

Burnji Primošten je toga da
na imao 1.299 stanovnika, Pri- 
moSten Selo 1.131, Rogoznica 
765, Dv'ornice 742, Zečevo 177, 
Vrpolje 854, Danilo Biranj 567, 
Danilo Gornje 887, Vrsno 465, 
Sepurina 932, Prvić Luka 597,

Lozovac 1.024, Goriš 409, Gradi
na 586, Perković 188, Sitno Gor
nje 737, Danilo Kraljice 422, 
Zaton 1,433, Krapanj 1.808, Ži- 
rje 513, Bilice 1.504, Grebaštica 
971, a Jadrtovac 488 stanovnika, 
itd. (B)

ISPRAVAK

U prošlom broju »Šibenskog 
lista«, na strani 4, u članku 
»Momčilo je pucao«, potkrala .se 
greška u vezi imena druga Šim- 
ca, tj. u članku glasi: »da je kod 
Milana Simca«, a trebalo bi: »da 
je kod Josipa Šimca«. Molimo či
taoce da to uvaže.

U istom broju »Šibenskog lis
ta«, na strani 1, u članku »Do 
novca sve teže«, u uvodnom dije
lu piše: »U odnosu na 1965. godi
nu društ\eni proizvod realno je 
porastao za 0,3 posto«, a treba: 
»U odnosu na 1965. godinu druš
tveni proizvod realno je porastao 
za 6,3 posto.«



u ŠIBENIKU
Momčad zagrebačkog »»Dinama«, inače višestrukog državnog 

prvaka, gostovat će 2. svibnja u Šibeniku. Tom prilikom »plavi« 
će u prijateljskom susretu odmjeriti snage s našim drugoligašem.

»Dniamo« če nastupiti u kompletnom sastavu, što znači da će, 
pored ostalih, igrali i LAMZA, BELIN, ZAMBATA, BRNCIC, KO
RA, JUKIČ i drugi.

Šibenik će renomiranom gostu suprotstavili svoju najbolju 
jedanaestoricu. Međutim, postoji mogućnost da redove »Šibeni
ka« pojačaju i NADOVEZA i ZAJA.

Z.a gostovanje zagrebačkih »plavih« vlada ogroman interes u 
Šibeniku i okolici. Gostovanje je ugovorila TLM »Boris Kidrič«, 
u okviru proslave 30-godišnjice aluminija. (B)

Franko Stojnić 
u reprezentaciji

Prošlih dana u Rijeci je održa
no zimsko pjvenstvo Jugoslavi
je u plivanju, na kojem je uče 
stvovalo jedanaest ekipa, među 
njima i PK »Šibenik«. Boje na
šeg prvoligaša branio je samo 
Franko Stojnić.

On se na prvenstvu natjecao 
u dvije discipline — 100 metara 
prsno i 200 metara prsno. Oba 
puta zauzeo je treće mjesto, ia
ko je prije nastupa na prvenst
vu imao samo desetak treninga 
u bazenu.

Kao jedini šibenski predstav
nik, sakupio je 1,640 bodova. S' 
obzirom na dobar plasman, Stoj
nić je uvršten ̂ među kandidate 
za državnu reprezentaciju, koja 
će ove godine imati više nicđu 
narodnih nastupa.

Ako naš plivač i dalje bude 
marljivo trenirao, vjeruje se da 
bi već uskoro mogao postati naj
bolji jugoslavenski plivač na 200 
metara prsno. Pomoć u tom po
gledu svesrdno mu pružaju ire- 
neri »Šibenika« V. Baošić i D. 
Klisović. (B)

Dva prekinuta susreta
U trećem kotu nogometnog prvenstva u Šibenskoj pođsavez- 

noj ligi odigrane su sve utakmice, ali njihovi ishodi nisu donijeli 
nikakve promjene na tablici. Karakteristika ovog kola je u tome 
da su od četiri utakmice dvije prekinute.

V
Susret odigran u Skradinu iz

među domaćih rivala nije zavr
šen. Kod stanja 3:1 za SOŠK-a 
došlo je do međusobne tuče i su
dac je ,bio primoran da susret 
prekine u 55. minuti. Na utakmi
ci koja je odigrana u Tribunju 
između »Mladosti« i siverićkog 
»Rudara« netko je iz gledališta 
kamenom pogodio suca Žigića iz 
Knina, pa je susret u 42. minuti 
prekinut kod stanja 2:0 za gostu
juću ekipu. Po svoj prilici izgle
da da će obje utakmiee biti regi
strirane postignutim rezultatima.

U ostalim susretima postignu
ti su ovi rezultati: Aluminij — 
— Metalac 1:2 i Biograd — Ko- 
lektivac 2:2,

Rudar
Metalac
Aluminij
SOSK
Kolcktivac
Biograd
Mladost
Požar

Tablica
10 10 0 0 46:8
10
10
9 
8

10
10 
9

2 1 
2 2 
3 3
1 4
2 7

28:15
21:13
25:24
16:23
14:23

0 8 13:36
1 0 8 11:34

20
16
14
9
7
4
4
2

U sli jedećem kolu sastaju se o- 
vi parovi: Metalac — Rudar, 
SOSK — Biograd, Aluminij — 
Požar i Kolcktivac — Mladost.

( i )

MALI OGLASNIK

PRODAJE SE KUĆA DVOKAT
NICA — 2 stana i jedna velika 
posebna soba — lokal, prizemno 
u centru grada. Za inlormacije 
obratiti se: MATACIC VIČE, Sa
rajevska 1, Šibenik.

Slab odaziv
Svojevremeno je 25 radnih or

ganizacija u Šibeniku dobilo od 
Općinskog odbora za rekreaciju 
»Partizan« — prijavu za natjeca
nje u okviru ovogodišnjih radnič
kih sportskih igara.

Trebalo je da radne organiza
cije pošalju odgovor do 25. ožuj
ka i da navedu u kojim će se 
sportskim granama natjecati, jer 
je bilo predviđeno osam sport
skih grana, i to: mali■ nogomet, 
kuglanje, plivanje, atletika, stol
ni tenis, gađanje, odbojka i šah.

Do sada su pozitivno odgovo
rile slijedeće radne organizacije: 
»Automobilija« iz Vodica, »Veli- 
mir Skoipik«, »Luka«, Garnizon 
Šibenik, »Elektra«, »Vodovod i 
kanalizacija«, »Sipad« i industri
ja »Krka«.

Upada u oči da prijave nisu 
poslale dvije najbrojnije radne 
organizacije na području šiben
ske komune — Tvornica elektro
da i ferolegura i TLM »Boris Kid
rič«, iako je u tim kolektivima 
zaposleno više od 3 tisuće oso
ba.

Interesantno je da nije stigla 
ni jedna prijava za učestvovanje 
ženske ekipe. Sve to samo za se
be govori da .se sportu i rekrea
ciji u našim radnim organizaci
jama ne poklanja dovoljno paž
nje. (B)

U IMEDJELJU:

OD SRIJEDE 
DO SRIJEDE

KINEMATOGRAFI

»ŠIBENIK«: premijera američ
kog filma — LORD JIM — 
(do 20. IV )
Premijera američkog filma — 
NAJVEĆA TRKA OKO SVI
JETA — (21—27. IV )

»2:0. APRILA«: premijera ame
ričkog filma — VELIKI BI
JEG — (do 23. IV )
Premijera američkog filma — 
LJUBAV NA PIJESKU — (24. 
do 30. IV )

»TESLA«: premijera domaćeg
tilma — VRIJEME UUBAVI

„ŠIBENIK" U HRASNICI
Ekipu »Šibenika« očekuje u nedjelju još jedna teška utakmi

ca, i to u Ilrasnici, gdje se sastaje s tamošnjim »Famosom«. Ishod 
ovog susrela neobično je važan, jer o njemu zavisi da li če šiben
ski drugoligaš i dalje zadržali visok plasman, odnosno da li će 
smanjili razliku u bodovima koja ga dijeli od trećeplasirane »Lo
komotive«.

Momentano »Sloboda« i »Loko
motiva« bježe »Šibeniku« četiri, 
odnosno tri boda, pa je još uvi
jek neizvjestan konačan poredak 
ovih ekipa.

Hrasnički »Famos« nalazi se u 
donjem dijelu tablice, ali to ne 
znači da će olako prepustiti bo
dove, tim više što se nije oslo
bodio opasnosti od ispadanja iz 
drugoligaSkog društva. Hrasniča- 
ni su prošle nedjelje pružili sna
žan otpor »Lokomotivi, koja je 
pobijedila tijesnim rezultatom 
od 3:2. Na drugoj strani, »Šibe
nik« je svladao BiSK-a sa 3:0, ali 
u igri koja nije zadovoljila gleda
oce. Prema tome, vrlo je teško 
predvidjeti krajnji rezultat sus
reta, s obzirom da su obojici bo
dovi i te kako potrebni.

Uoči odlaska šibenske ekipe u 
Hrasnicu razgovarali smo sa vra
tarom »Šibenika« Franom Biža- 
com, koji je izjavio:

RUKOMETNI PODSAVEZ ŠIBE
NIK

Ovih dana počelo je proljetno 
prvenstvo u Općinskoj rukomet- 
noj ligi za muške, u kojem uče
stvuje šest ekipa. Međutim, za 
razliku od jesenske trke za bo
dovima, ovog puta ne učestvuje 
momčad »Poleta«, jer je odusta
la od takmičenja. Umjesto »Po
leta«, Općinski rukometni odbor 
dao je suglasnost da u pi-venstvu 
učestvuje novoformirana mom
čad »Izviđač«.

U prvom kolu odigran je sa
mo jedan susret. Na igralištu I I I  
osnovne škole sastale su se eki
pe »»Autotransporta« i »Mlado
sti«. »Autotransport« je pobije
dio sa 32:7. Vrlo dobro sudio je 
Bogdanović.

»Autotransport«: Lasan, Pema 
1, Crnogača 13, Junaković 3, Vla> 
hov 2, Bubrić 4, Antunac 6, Paić 
3, Perkov.

»Mladost«: Radovčić 1, Lakoš, 
Sare 1, Gaćina 2, Jurič, Anđelić 
3, Skok.

U narednom kolu u Vodicama 
se sastaju »Autotransport« i 
»Radnik«. Pobjednik iz toga su
sreta vjerojatno će postati i pr
vak Općinske rukometne lige. 
Šanse su na strani Vodičana, ali 
se uspjehu nadaju i momci tre
nera Miše Knežića. (B )

OBAVIJEST GRAĐANIMA

OVIH DANA OTVORIO SAM 
PRIVATNU TAPETARSKU RA
DNJU U ŠIBENIKU, U ULICI 
VELEBITSKA BR. 8, PREKO 
PUTA »KOTEKSA«. IZRADU 
JEM SVE TAPETARSKE STVA 
RI, TE JORGANE, AUTO-NA 
VLAKE I ZAVJESE, OD VLA 
STITOG I DONESENOG MA 
TERIJALA.
UVJERITE SE U KTALITETNE  
USLUGE!

OREŠKOVIĆ JOSIP

MALI OGLAS

Obavještavam zainteresirane 
da dajem satove iz engleskog, 
francuskog i hrvatskosrpskog 
jezika. Sve prema dogovoru.

Obratiti se uredništvu lista.

— Sretan sam što je moja e- 
kipa prvi put ovog proljeća osvo
jila oba boda na svome terenu. 
Doduše, ne u nekoj naročito do
broj igri. Tome je u dobroj mje
ri pridonio jak vjetar, koji je o- 
nemogućavao da stvorimo više 
povoljnih situacija pred protiv- 
njčkim vratima.

— Sta očekujete u Hrasnici?
— Ekipa »Famosa« je dosta te

žak protivnik kada igra pred svo
jom pubhkom. Nastojat ćemo da 
izborimo što povoljniji rezultat, 
da osvojimo bar jedan bod, koji 
bi nam dobro došao u borbi za 
vrh tablice. ( j )

-Nogometaši u sudskoj dvorani

Odgođeno suđenje 
TREBINjCIMA

Prošlog petka trebalo je da se u Okružnom sudu u Šibeniku 
održi rasprava protiv nogometaša trebinjskog »Leotara«, jer su 
ih splitski suci Radić, Vukasović i Fatović tužili za uvredu časti.

Naime, nakon što su prošle jeseni u susretu s našim drugoli
gašem poraženi sa 4:0, igrači Trebinjskog »Leotara« uputili su 
pismo beogradskom »Sportu« i »Fudbalu« i u tim pismima napali 
suce za tobožnju neobjektivnost.

Na to su Splićani reagirali i preko advokata Frančeskija tu
žili Okružnom sudu u Šibeniku kompletnu momčad »Leotara«. 
Očekivala se zanimljiva rasprava.

Međutim, do nje nije došlo. Nakon višestrukih urgencija da 
se rasprava odgodi, a navođeni su koliko-loliko valjani razlozi, 
sudac Okružnog suda u Šibeniku V. Cvijetić dao je suglasnost 
da se rasprava odgodi za U. svibnja.

Toga dana trebinjski nogometaši morat će se još jedanput 
pojaviti u našem gradu, ali ne na sportskom borilištu, nego u 

■ sudskoj dvorani — kao tužena stranka! (B )

ŠIBENIK - BSK 3:0
»Šibenik« je u susretu sa BSK-om iz Slavonskog Broda na

stupio u standardnom sastavu, te je nakon terenski premoćnije 
igre pobijedio sa 3:0. Zgoditke su postigli Žepina u 36. i 73. minu
ti (oba iz jedanaesterca) i Zivković u 16. minuti. Pred oko tisuću 
gledalaca susret je vodio Košak iz Rijeke.

Karakteristično je da je doma
ća ekipa prva dva zgoditka pos
tigla iz jedanaesteraca što ih je 
sudac dosudio nakon dva klasič
na prekršaja, i to kada su naval
ni igrači »Šibenika« bili u stopo
stotnoj situaciji da zatresu mre
žu.

U 36. minuti jedan oštar na
pad domaćina lijevi branič gosti
ju zaustavio je rukom, a u 73. 
minuti je Marinić pred samim 
vratima bio nepropisno sprije
čen da pogodi mrežu. Oba puta 
najstrožu kaznu sigurno je reali
zirao Žepina. Samo tri minute 
kasnije Živković je postigao vr
lo efektan pogodak, koji vratar 
BSK nije mogao obraniti.

U toku susreta »Šibenik« je i- 
mao nekoliko veoma povoljnih 
prilika da još većim omjerorh po
bijedi goste, koji su se čitavo vri
jeme uglavnom branili. Više oš
trih, ali nepreciznih udaraca u- 
pućeno je na protivnički gol, a 
jednom je stativa spriječila po
godak. Gosti su prikazali dosta 
slab nogomet. Osim vratara Pa
pa, svidjeli su se donekle Jerko- 
vić i Teskera.
U ekipi »Šibenika« prolaznu o- 

cjenu zaslužuju Miljević, Žepina 
i Marinić.

Sudac Košak nije imao težak 
zadatak — bio je najbolji čovjek 
na terenu, ( j )

SAVJET RADNE ZAJEDNICE OPĆINSKOG SUDA ŠIBENIK

raspisuje

N A T J E Č A J
za popunjenje radnog mjesta daktilografa

Kandidat treba da ispunjava opće uvjete iz čl. 19. st. 2. Osnov
nog zakona o radnim odnosima i posebne uvjete:

Završenu osmogodišnju ili potpunu srednju školu sa polože
nim ispitom za daktilografa la klase. U obzir dolaze i daktilografi 
lb do I I I  klase.

Ponude taksirane sa 0,50 N. din, sa izvodom iz matične knji
ge rođenih, liječničkom potvrdom o radnoj sposobnosti i doku
mentom o kvilifikaciji dostavljaju se Predsjedništvu Općinskog 
suda Šibenik.

Rok natječaja je 15 dana od objave u »Šibenskom listu«.

SPORTSKI MOZAIK

Na prvenstvenoj rukometnoj 
utakmici između »Galeba« i 
»Splita«, koja je odigrana u Vo
dicama, bilo je incidenata, te je  
Takmičarska komisija Dalma
tinske rukometne regije kaznila 
vinovnike neredat Igrač »Gale
ba« Rora kažnjen je sa četiri u- 
takmice neigranja, vratar »Ga
leba« Coko pauzirat će na tri 
susreta, dok je Splićanin Stella 
kažnjen zabranom igranja na 
četiri utakmice.

U proljetnim borbama u Op
ćinskoj rukometnoj ligi za muš
ke neće učestvovati momčad 
»Poleta« iz Šibenika. Odustaja
njem od nastupa u prvenstvu, 
»Polet« je doveo u nezgodnu si
tuaciju i takmičenje I Općinski 
rukometni odbor. Međutim, iz
laz je ipak nađen, te će umje
sto »Poleta«, koji je u jesen- 
p>osljednje mjesto, nastupati no
voformirana momčad »Izviđa
ča«. Novi član Općinske ruko
metne lige za muške odigrat će 
sve zaostale utakmice.

IZ ŠSD 
GIIVINAZIJALAC“

TO JE ZA VAS!

TRAŽITE KOD PRODAVAČA NOVINA 
SUVREMENI ROMAN 
» S U B O T O M  U V E Ć E «
SA ŠARENIM PRILOGOM
ZA VAŠ ODMOR I RAZONODU SVAKE SUBOTE U DVOBOJNOM 
TISKU NOVI ROMAN NA 32 STRANICE ZA SVEGA 
1 ND
NE ZABORAVITE 
»SUBOTOM UVECE« ,

]]

Ekipe iz Gimnazije priprema
ju se za općinsko prvenstvo ško
la II stupnja u košarci, odbojci' 
i nogometu za učenike, te u ko
šarci i odbojci za učenice. Gim
nazija brani naslove pr\'aka u ko
šarci i odbojci, koje već nekoli
ko godina zasluženo osvaja, te je' 
teško pretpostaviti da i ove godi
ne neće ponoviti uspjehe.

Prvenstvo organizira Odbor za- 
školska sportska dmštva i SOFK 
-a općine Šibenik, i to: odbojku 
i košarku od 20. IV  do 4. V is
pred DTO »Partizana«, a nogo
met od 5. do 15. V u Crnici. 
Na takmičenjima učestvuju: Gi
mnazija, Ekonomska škola. Me
dicinska škola i Škola učenika u 
privredi.

MALI OGLASNIK

PRODAJE SE VANBRODSKI 
MOTOR MARKE »PERKINS« od 
6,5 Ks, skoro nov. Obratiti se: Ši
benik, Težačka 12/1.

— (do 21. IV )
Franscuski film — LJUBAV
NI KAVEZ — (22—23. IV ) 
Kinoteka prikazuje američki 
lilm — BUSTE KEATON KAO 
UZORAN MUŽ — (2|—25. IV )

DEŽURNE LJEKARNE
Do 21. IV — Varoš — Ulica 

bratstva i jedinstva.
Od 22. do 28. IV — Centralna

— Ulica Borisa Kidriča.

ROĐENI
Irena, Davora i Ljiljane Mu

dronja; Milenko, Nike i Mire 
Jurišič; Silvana, Mirka i Biser
ke Mendušić; Jasminka, Nike i 
Janje Gulin; Frane, Mate i Ma
rije Grozdanić; Ljilja, Bariše i 
Marije Brajković; Davorka, Jo- 
šipa i Ane Matetić; Robert, Ra- 
đomira i Anke Jovano-vić; Ante, 
Jure i Milke čobandv; Jere,

luke i  Davorinke Spahija; Ka
tarina, Marka i Vlatke Relja; 
Ankica; Nikole i Marije Alek- 
sić; Ilijana, Ilije i Ike Krajno- 
viić; Ivica Bura Dušanke Bra- 
lić; Predrag, Petra Pavasovića i 
Jovanke Bijelić; Marko, Kazimi
ra i Ruže Bujaš; Matilda, Euge- 
na i Radojke Kovač; Zvjezdana, 
Marka i Anice Banat; Svjetlana, 
Bože i Draginje Lordan; Nikica, 
Ante i Mirjane Panedrov; Du- 
šanka, Raj kova i  Darinke Sim- 
praga; Ivanka, Milka i Kate 
Burazer - Pavešković; Milivoj, 
Frane i Ane Mrdeža; Željko. 
Jose i Mare Mrčela; Hrvojka, 
Mile i Senke Orlović.

VJENČANI

Ratko Škugor i Nevenka Šku- 
gor; Slavko Vukadinović i Anđa 
Gracjin; Josip Paić i Rajna Viš- 
njić; Frančišok Jazbec i Senka;

Periša; Stipe Gulin i Danira 
Jurišić.

UMRLI

Duma- Penđer, stara 75 godi
na; Antica Lakoš, 56 godina; 
Filip Vukičetrić, star 81 godi
nu.

SAOBRAĆAJNE VEZE  

VLAKOVI
ZA ZAGREB u 9.45, 19.04 (pri
jelaz u Perkoviću — preko 
Like) i 22.42 sati (preko Bos
ne — dir^tna kola)'.

ZA BEOGRAD u 19.04 sati (d i
rektna kola).

ZA SPLIT u S-.!'!,. 6-51, 14.49.
19.04 i 22.42 sati.

ZA K N IN  u 6v31„ 914»„ IA.49.
19.04 i 22,42 satL

BRODOVI

RIJEKA — DUBROVNIK  
(brza)
dolazak iz Rijeke četvrtkom 
u 325 sati,
odlazak za Rijeku nedjeljom 
u 2135 sati (vrijedi do 18. o- 
žujka 1967. godine).

AUTOBUSI

ZA ZAGREB u 19 sati (preko 
Rijeke).
ZA DUBROVNIK u 5.15, 9.30 
i 1130 sati
ZA RIJEKU u 5.45, 7.45, 9.15, 
9.45, 10.15, 13, 1430, 1630, 19, 
22 i 2330 sati.
ZA SPLIT u 5.15, 6, 6.30, 7. 
730. 8, 830, 930, 10, 1030, 11, 
1130. 12. 1230, 1330, 14, 14.45. 
16, 17. 17.15. 18.15, 1830, 2030 
i 23.15 satL

»ŠIBENSKI LIST«
Izdaje i štampa: Novinsko izda

vačko poduzeće »Štampa« 
Šibenik

Direktor: MIRKO KNEŽEVIĆ 
List uređuje redakcijski kolegij
— Glavni i odgovorni urednik —

JOSIP GRBELJA 
Uredništvo: Šibenik — Ulica Pe
tra Grubišića 3 — Telefon ured
ništva 25-62 — Rukopisi se ne 
vraćaju.
— Mjesečna pret[>lata za SFRJ 
200 (Ž) dinara, za inozemstvo 400i 
(4) dinara — Tekući račuO: 
Služba društvenog knjigovod
stva —  filijala Šibenik 34^1-8—i 
Telefon štamparije 22-28 i 29-53.

METERI;

MIRKO GRCIC 
DRAGAN KORDA 
PERO ERCEG


